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Z MĚSTAZ MĚSTA

Vážení Vracovjané,
opět se přiblížil konec roku snad rych-
leji než v minulosti, je čas bilancování 
a přání. 
Všem Vám chci poděkovat za podpo-
ru, toleranci a pomoc. Děkuji kolegům 
v  Radě města, v  městském zastupitel-
stvu, všem zaměstnancům městského 
úřadu a  organizačním složkám města 
za odvedenou práci. 
Společně jsme zvládli další náročný rok 
2019. Bohužel, z  již známých důvodů 
jsme se zatím nedostali ke stavebnímu 
povolení na zahájení staveb technic-
ká infrastruktura náměstí a  Obecního 
domu a  technická a  dopravní infra-
struktura Olšíčka. Budiž nám útěchou, 
že jsme pod republikovým časovým 
průměrem. Bohužel jsou záležitos-
ti, které město ovlivnit nemůže. Snad 
se dočkáme v  příštím roce a  současně 
s půdní vestavbou MZŠ za více než 30 
mil. Kč zahájíme i stavby výše uvedené. 
V  letošním roce se událo, kromě již 
standartních akcí, několik významných 
událostí. Ve spolupráci s židovskou obcí 
byly v  Okružní ulici odhaleny „Kame-
ny zmizelých“ rodinám zavražděným 
v koncentračním táboře. Městské zastu-
pitelstvo udělilo čestné občanství města 

Slovo starosty
Vracova při příležitosti osmdesátých pá-
tých narozenin vracovskému rodákovi, 
vynikajícímu herci panu Josefu Somro-
vi. Pan Somr je tělem i duší stále Vraco-
vjan a pokud čas a zdraví dovolí, přijíždí 
potěšit svou přítomností a krásným slo-
vem nás všechny. Přejeme hodně zdraví 
a pohody. Dále udělilo čestné občanství 
města Vracova panu Bernardu Papán-
kovi, jednomu z  posledních válečných 
hrdinů II. světové války, který bojoval 
u  Tobruku a  Dunkerku. Pan Papánek 
bral Vracov vždy jako svůj druhý do-
mov a ocenění si dle vlastních slov vel-
mi váží. Město také ocenilo pana Pavla 
Petrželu a  pana Miroslava Glace, dvě 
významné osobnosti folklóru ve Vraco-
vě, a to děkovným listem za celoživotní 
práci v této oblasti.
Závěrem Vám všem, milí Vracovjané, 
Vašim rodinám a známým přeji krásné, 
pohodové a klidné vánoční svátky. Vše 
dobré a mnoho zdraví v roce 2020.

Srdečně Vás zvu na všechny akce ko-
nané v prosinci včetně závěrečného 

ohňostroje 31.12.2019.

Těším se na setkání 
Váš starosta, Jaromír Repík
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Zasedání Rady města Vracova
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů.

Výpis ze zasedání Rady města Vracova,
která zasedala 5x ve dnech 19. 9. 2019 až 21. 11. 2019 a mimo jiné projednala/schválila:

1) Rada města Vracova bere na vědomí žádost pana XY o udě-
lení čestného občanství/pamětního listu panu Bernardu Pa-
pánkovi za jeho za odvahu a vlastenectví, které projevil v boji 
proti nacistům. O udělení čestného občanství rozhoduje za-
stupitelstvo města podle § 84 odst. 2 písm. t) zákona o obcích.

2) Rada města Vracova schvaluje příspěvek na úhradu části 
nákladů oprav značení na Vinařské stezce Podluží, a  to ve 
výši 40 % z  celkových nákladů, tedy 687, 28 Kč. Moravské 
vinařské stezky spravuje ve spolupráci s moravskými obcemi 
nadace Partnerství. Částečný fi nanční příspěvek na údržbu 
cykloznačení logovaných tras poskytuje Jihomoravský kraj.

3) Rada města Vracova schvaluje zveřejnění záměru uzavření 
Smlouvy č. 9417001453.001/2019/4000225643 o  podmín-
kách napojení, o  spolupráci a  součinnosti při realizaci ply-
nárenského zařízení a o smlouvě budoucí nájemní mezi Měs-
tem Vracov a GasNet s. r. o. IČ: 27295567, se sídlem Klíšská 
940/96, Klíše, 400 01 Ústí nad Labem za účelem provozování 
PZ „IS lok. Olšíčka, Vracov (číslo stavby 8800087321, STL 
plynovod)“.

4) Rada města Vracova bere na vědomí výsledek díla - vypraco-
vanou projektovou dokumentaci „Projektová dokumentace 
– Stavební úpravy objektu zázemí městského stadionu“ dle 
smlouvy o dílo č. 1i/2018 ze dne 13. 3. 2018 a souhlasí se za-
sláním výzvy k vypracování PD pro provedení stavby v sou-
ladu s čl. 2.4. smlouvy o dílo za cenu 360.580 Kč vč. DPH dle 
čl. 6.1.3. smlouvy o dílo.

5) Rada města Vracova bere na vědomí výsledek díla - vypra-
covanou projektovou dokumentaci „Technická a  dopravní 
infrastruktura Olšíčka, Vracov, v k. ú. Vracov“ dle smlouvy 
o dílo č. 11-2-2019 ze dne 19. 3. 2019. 

6) Rada města Vracova bere na vědomí výsledek díla - vypraco-
vanou projektovou dokumentaci „Projektová dokumentace - 
technická infrastruktura náměstí + Obecní dům“ dle smlouvy 
o dílo č. 1i/2017 ze dne 5. 10. 2017.

7) Rada města Vracova schvaluje žádost Základní umělecké ško-
ly Vracov, příspěvkové organizace, o schválení nákupu sady 
dřevěných zobcových fl éten zn. Moeck - typ Rottenburgh 
(sopránová, altová, tenorová a basová) v ceně do 93.000 Kč 
(včetně DPH a dopravy). Nákup fl éten bude pokryt fi nanční-
mi prostředky z investičního fondu příspěvkové organizace.

8) Rada města Vracova schvaluje udělení děkovného listu panu 
Pavlu Petrželovi a  panu Miroslavu Glacovi. Oběma pánům 
budou děkovné listy uděleny za dlouholetou práci v oblasti 
kultury v našem městě – zejména folklóru.

9) Rada města Vracova schvaluje přijetí daru ve výši 75.000 
Kč a uzavření darovací smlouvy s Jihomoravským krajem za 
účast a ocenění obce v krajském kole soutěže Vesnice roku 
2019 v Programu obnovy venkova.

10) Rada města Vracova bere na vědomí žádost pana XY o zve-
řejnění besedy s panem Bernardem Papánkem a jeho medai-
lónku ve Vracovské televizi.

11) Rada města Vracova schvaluje uzavření dodatku č. 2 ke 
smlouvě o dílo č. 058/MCNH/19 ze dne 3. 6. 2019 mezi Měs-
tem Vracov a STRABAG a. s., IČ: 60838744, kterým se mění 
čl. 5 odst. 5.1. smlouvy - cena za dílo „Vracov – rekonstrukce 
MK ul. Radniční, Záhumenská a Baráky“ z původního znění: 
„Cena díla bez DPH 2.697.896,54 Kč, DPH 21% 566.558,27 
Kč, Cena celkem vč. DPH 3.264.454,81 Kč“ na nové znění: 
„Cena díla bez DPH 3.282.876,54 Kč, DPH 21% 689.404,80 
Kč, Cena celkem vč. DPH 3.972.280,61 Kč“, a  to z  důvodu 
nesouladu s  výkazem výměr – provedení podkladní vrstvy 
a z důvodu požadavku investora nad rámec smlouvy o dílo – 
provedení zpevněných ploch v prostoru před vinnými sklepy.

12) Rada města Vracova souhlasí s havarijní opravou vodoinsta-
lace na vnitřních rozvodech vodovodu MKK Vracov společ-
ností Radmil CZ s.r.o. Předběžný položkový rozpočet hava-
rijní opravy vodoinstalace je vyčíslen ve výši 68.155 Kč bez 
DPH.

13) Rada města schvaluje v  souladu s  § 102 odst. 3 zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozděj-
ších předpisů, uzavření smlouvy o  poskytnutí fi nančního 
daru z rozpočtu města Vracova ve výši 2.000 Kč oblastnímu 
spolku Českého červeného kříže Hodonín na ocenění bez-
příspěvkových dárců krve. Slavnostní předávání plaket prof. 
MUDr. Jana Jánského se koná 26. 11. 2019 v Kyjově. 

14) Rada města Vracova schvaluje na základě výběrového říze-
ní jako zhotovitele veřejné zakázky „Vracov – předláždění 
ploch ve sklepních uličkách Baráky“ fi rmu STRABAG a. s., 
IČ: 60838744 a schvaluje uzavření smlouvy o dílo mezi Měs-
tem Vracov a  společností STRABAG a. s., IČ: 60838744, se 
sídlem Kačírkova 982/4,  Jinonice, 158 00 Praha 5, dle pro-
vedeného výběrového řízení pro veřejnou zakázku malého 
rozsahu „Vracov – předláždění ploch ve  sklepních uličkách 
Baráky“ za nabídkovou cenu 954.957,08 Kč vč. DPH.

15) Rada města schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě 
o poskytnutí fi nanční podpory na poskytování sociálních slu-
žeb č. JMK057287/19/OSV, a to z důvodu poskytnutí účelové 
fi nanční podpory ve formě dofi nancování ve výši 111.800 Kč 
pro Pečovatelskou službu Vracov, ID 1243476.

16) Rada města Vracova souhlasí v souladu se směrnicí o sym-
bolech města s užíváním znaku města na teplákových soupra-
vách a dresech oddílu kuželek dle barevného nákresu přilo-
ženého k žádosti.

17) Rada města Vracova nedoporučuje zastupitelstvu města 
prodej pozemku  parc. č. 601/2 – zastavěná plocha a nádvoří 
o výměře 78 m2  v obci a k.ú. Vracov. 
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18) Rada města Vracova schvaluje smlouvu o  zajištění školení 
a  výcviku strážníků uzavřenou mezi Statutárním městem 
Brno – Městskou policií Brno a Městem Vracov.

19) Rada města Vracova schvaluje „Návrh rozpočtu města na rok 
2020“ a doporučuje jej ke schválení na nejbližším zasedání ZM.

20) Rada města Vracova bere na vědomí sdělení Prokonzulta 
a.  s., IČ: 26307367 o  elektronické aukci nemovitostí zapsa-
ných na listu vlastnictví č. 3096 v obci a k. ú. Vracov. 

21) Rada města Vracova souhlasí s vyhlášením výběrového říze-
ní na zhotovení projektové dokumentace k akci „Rekonstruk-
ce sociálního zařízení a šaten kuželny“ a s oslovením projek-
tantů dle seznamu a jmenuje tříčlennou komisi pro výběrové 
řízení na projektanta výše uvedené rekonstrukce ve složení 

vedoucí odb. investičního, starosta a  tajemnice (náhradník: 
Bc. Bukovská).

22) Rada města Vracova souhlasí s realizací projektu CZ.06.2.6
7/0.0/0.0/16_062/0002999 „Vybudování odborných učeben 
při MZŠ Vracov“ z  Integrovaného regionálního operačního 
programu (IROP) ve výzvě č. 46 „Infrastruktura základních 
škol“. 

23) Rada města Vracova souhlasí s  vyhlášením výběrového ří-
zení na zhotovení projektové dokumentace k akci „Technic-
ká a dopravní infrastruktura Olšíčka, Vracov“ a s oslovením 
projektantů dle seznamu a  jmenuje tříčlennou komisi pro 
výběrové řízení na projektanta výše uvedené akce ve složení 
vedoucí odb. investičního, starosta a  tajemnice (náhradník: 
ref. investic).

Veřejná zasedání ZASTUPITELSTVA MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák.č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů.

Výpis z VI. zasedání Zastupitelstva města Vracova, které zasedalo 1x
dne 19. 9. 2019 a mimo jiné projednalo/schválilo:

• Zastupitelstvo města Vracova schvaluje zveřejnění záměru 
prodeje pozemku parc. č. 3731/100 – orná půda o výmě-
ře 2097 m2 v obci a katastrálním území Vracov uzavřením 
kupní smlouvy  a  smlouvy o  zřízení předkupního práva 
věcného mezi Městem Vracov a Moravia Systems a. s., IČ: 
26915189, se sídlem Vinohradská 1511/230, 100 00 Praha 
10 o prodeji pozemku parc. č. 3731/100 – orná půda o vý-
měře 2097 m2 v obci a katastrálním území Vracov za kupní 
cenu 450 Kč/m2, tj. celkem 943.650 Kč a o zřízení časově 
omezeného předkupního práva věcného k  převáděnému 
pozemku do dne nabytí právní moci kolaudačního roz-
hodnutí ke stavbě „Výrobní hala Vracov Moravia Systems“, 
to vše dle Smlouvy o  budoucí kupní smlouvě a  budoucí 
smlouvě o zřízení předkupního práva věcného ze dne 16. 
12. 2013 a  jejích Dodatků č. 1 a  2 s  tím, že vzhledem ke 
skutečnostem, že:

• některá ustanovení smlouvy se pozbytím platnosti zákona 
č. 40/1964 Sb., občanský zákoník, a nabytím platnosti zá-
kona č. 89/2012 Sb., „nový“ občanský zákoník, staly bez-
předmětnými, popř. se do té míry změnily tak, že vyžadují 
uvedení do souladu s platnou právní úpravou dle zákona 
č. 89/2012 Sb., „nový“ občanský zákoník,

• v  souvislosti se záměrem kupující maximálně využít po-
zemek pro výstavbu výrobních prostor a s tím související 
podanou žádostí o změnu územního plánu, kdy nesplně-
ní původního termínu je zaviněno zdržením projednání 
změny územního plánu, tj. okolností nezaviněnou budoucí 
kupující,
o dojde uzavřením kupní smlouvy po vzájemném uváže-

ní smluvních stran a v souladu s čl. IX. odst. 5 smlouvy 
o budoucí smlouvě zároveň k úpravě podmínek a lhůt 
sjednaných ve smlouvě o budoucí smlouvě tak, že nová 
ujednání se svým ekonomickým účelem pokud možno 
nejvíce podobají původním ustanovením, přičemž spl-
nění podmínek uvedených v čl. III smlouvy o budou-
cí smlouvě nebude vyžadováno, tzn. k uzavření kupní 
smlouvy dojde bez ohledu na nabytí právní moci sta-
vebního povolení na objekt průmyslové zóny „Výrobní 

hala Vracov Moravia Systems“, který má být vybudován 
na předmětném pozemku.

• Zastupitelstvo města Vracova bere na vědomí přehled 
o plnění rozpočtu města Vracova za období 01 – 08/2019.

• Zastupitelstvo města Vracova bere na vědomí příkaz 
k provedení inventarizace majetku města Vracova ke dni 
31. 12. 2019.

• Zastupitelstvo města Vracova schvaluje 3. úpravu rozpoč-
tu města Vracova, a to rozpočtová opatření č. 26 – 38.

• Zastupitelstvo města Vracova schvaluje udělení čestného 
občanství panu Bernardu Papánkovi za odvahu a  vlaste-
nectví, které projevil v boji proti nacistům.

Nepřijatý návrh:
• Zastupitelstvo města Vracova schvaluje uzavření kup-

ní smlouvy o  prodeji pozemku parc. č. 601/2 – zastavě-
ná plocha a  nádvoří o  výměře 78 m2 v  obci a  katastrál-
ním území Vracov p. XY jako majiteli rodinného domu 
čp. 223, jelikož pozemek parc. č. 601/2 tvoří dvůr a jediný 
možný přístup k RD čp. 223, čímž je dotvářen funkční ce-
lek s RD čp. 223, a je kupující dlouhodobě užíván, a to za 
kupní cenu 450 Kč/m2, tj. celkem 35.100 Kč dle platného 
ceníku města Vracova; i  přestože město Vracov obdrže-
lo dvě další žádosti o odkoupení pozemku za kupní cenu 
460 Kč/m2; odůvodnění: pozemek parc. č. 601/2 tvoří dvůr 
u RD čp. 223 a jediný možný přístup k RD čp. 223, čímž je 
dotvářen funkční celek s RD čp. 223, a je kupující dlouho-
době užíván, kupní cena 450 Kč/m2 uvedená ve zveřejně-
ném záměru prodeje pozemku byla stanovena dle platné-
ho ceníku města Vracova schváleného zastupitelstvem dne 
23. 10. 2015 dle Stanovení smluvních cen zpracovaného 
znalcem Ing. Eliškou Krošlákovou ze dne 14. 9. 2015 a dle 
sdělení znalce Ing. Krošlákové k aktualizaci ceníku ze dne 
24. 5. 2019.

(Návrh nebyl přijat pro nedostatek hlasů.)

Zpracovala:
 Ing. Ludmila Polešovská, tajemnice MěÚ
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Daň z věcí nemovitých
Po vzrušené diskuzi na posledním zase-
dání zastupitelstva jsem oslovila kyjovský 
FÚ s  dotazem na možné varianty daně 
vyměřené za nemovité věci v k. ú. Vracov. 
Dostalo se mi následující odpovědi - ale 
až od vedoucího oddělení majetkových 
daní Finančního úřadu pro Jihomoravský 
kraj v Brně:
„Aktuálně evidujeme pro Vracov daň vy-
měřenou za nemovité věci v k. ú. Vracov 
za zdaňovací období roku 2019 ve výši 
4  615  370 Kč (jde o  dosud vyměřenou 

daň bez ohledu na splatnost, přeplat-
ky, nedoplatky, posečkání, příslušen-
ství daně, a podobně). Pokud by Vracov 
zrušil místní koeficient dle § 12 zákona 
č. 338/1992 Sb., o dani z nemovitých věcí, 
v účinném znění, promítlo by se toto sní-
žení do daně vyměřené za rok 2020 tak, 
že by se vyměřilo již pouze 2 737 038 Kč. 
Nabízejí se ale i  jiné varianty, například 
zrušení místního koeficientu, ale naopak 
zavedení koeficientu 1,5 násobícího zá-
kladní sazbu daně pro jednotlivé druhy 

staveb či jednotek nesloužících k bydle-
ní (lze zavést pro vše, nebo třeba jen pro 
stavby a jednotky k podnikání).“
V  tabulce je  přehled vyměřené daně za 
jednotlivé druhy pozemků, staveb a jed-
notek v  roce 2019 s  dopadem zrušení 
místního koeficientu a s případným do-
padem zrušení koeficientu a zavedením 
zmíněného koeficientu 1,5.

 Ing. Ludmila Polešovská, 
tajemnice MěÚ

Výnos daně z nemovitých věcí a výpočet dopadu změn vstupních parametrů
k. ú. VRACOV VRACOV VRACOV
Č. k. ú. 785172 785172 785172

Druh

2019 2020 - bez koefi cientu dle § 12 2020 - bez koef. dle § 12, 
ale s K1,5

Průměrná cena 
půdy (Kč/m2) 9,47 Průměrná cena půdy 

(Kč/m2) 9,47 Průměrná cena 
půdy (Kč/m2) 9,47

Místní koefi cient 
(§12) 2 Místní koefi cient (§12) 1 Místní koefi cient 

(§12) 1

Sazba za 
m2

Koef. 
§6/11 Výnos v Kč Sazba za m2 Koef. §6/11 Výnos v Kč Sazba za m2 Koef. 

§6/11 Výnos v Kč

A 0,0710 - 854 809 0,0710 - 854 809 0,0710 - 854 809
B 0,0237 - 3 897 0,0237 - 3 897 0,0237 - 3 897
C 0,0095 - 71 150 0,0095 - 35 575 0,0095 - 35 575
D x - 1 192 x - 596 x - 596
E 0,2 - 173 036 0,2 - 86 518 0,2 - 86 518
F 2 1,4 31 362 2 1,4 15 681 2 1,4 15 681
G 0,2 - 225 276 0,2 - 112 638 0,2 - 112 638
X 1 - 35 204 1 - 17 602 1 - 17 602
Y 5 - 142 530 5 - 71 265 5 - 71 265
H 2 1,4 1 366 420 2 1,4 683 210 2 1,4 683 210
I 2 1,4 272 900 2 1,4 136 450 2 1,4 136 450
J 6 1 15 262 6 1 7 631 6 1,5 11 447
K 2 1 496 2 1 248 2 1,5 372
L 8 1 149 698 8 1 74 849 8 1,5 112 274
M 2 1 134 176 2 1 67 088 2 1,5 100 632
N 10 1 398 590 10 1 199 295 10 1,5 298 943
O 10 1 582 852 10 1 291 426 10 1,5 437 139
P 6 - 71 524 6 - 35 762 6 - 35 762
R 2 1,4 62 788 2 1,4 31 394 2 1,4 31 394
S 2 1 0 2 1 0 2 1,5 0
T 10 1 0 10 1 0 10 1,5 0
U 10 1 21 524 10 1 10 762 10 1,5 16 143
V 8 1 0 8 1 0 8 1,5 0
Z 2 1,4 684 2 1,4 342 2 1,4 342
Pozemky - - 1 538 456 - - 1 198 581 - - 1 198 581
St. a jedn. - - 3 076 914 - - 1 538 457 - - 1 864 107
Celk. - - 4 615 370 - - 2 737 038 - - 3 062 688
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Typové případy zdanění vybraných nemovitostí

Nemovitost Daň 2019 (Kč) 2020 - var. 1 (Kč) 2020 - var. 2 
(Kč)

Obytný dům, 100 m2, bez dalšího nadzemního podlaží 560 280 280
Zahrada, pole, 1 ha 710 710 710
Byt, 2+1, 60 m2 403 202 202
Garáž, 20 m2 320 160 240
Chata, 30 m2, bez dalšího nadzemního podlaží 360 180 270
Objekt využitý převážně jako dílna, 100 m2 2 000 1 000 1 500
Objekt využitý převážně jako prodejna, 100 m2 2 000 1 000 1 500

Srovnání výnosu daně z nemovitých věcí za jednotlivé varianty

Daň 2019 (Kč) 2020 - var. 1 (Kč) 2020 - var. 2 
(Kč)

Daň z pozemků 1 538 456 1 198 581 1 198 581
Daň ze staveb a jednotek 3 076 914 1 538 457 1 864 107
Daň z nemovitých věcí celkem 4 615 370 2 737 038 3 062 688

A orná půda, chmelnice, vinice, zahrada, ovocný sad   
B trvalý travní porost 
C hospodářský les 
D rybník s intenzívním a průmyslovým chovem ryb  
E zastavěná plocha a nádvoří 
F stavební pozemek 
G ostatní plocha
H obytný dům   
I ostatní stavba tvořící příslušenství k obytnému domu   
J stavba k individuální rekreaci včetně rodinných domů využívaných k individuální rekreaci   
K stavba plnící doplňkovou funkci ke stavbě pro individuální rekreaci   
L garáž vystavěná odděleně od obytného domu   
M stavba pro podnikatel.Činnost: zemědělská prvovýroba, lesní a vodní hospodářství   
N stavba pro podnik. Činnost: průmysl, stavebnictví, doprava, energetika, ostatní zemědělská výroba   
O stavba pro podnikatelskou činnost: ostatní podnikatelská činnost   
P ostatní stavba  
R byt 
S samostatný nebytový prostor určený k podnikání - zemědělská prvovýroba, lesní a vodní hospodářství   
T samostatný nebyt. Prostor určený k podnik. - Průmysl, stavebnictví, doprava, energetika, ost. Zem. Výr.   
U samostatný nebytový prostor určený k podnikání - ostatní podnikatelská činnost   
V samostatný nebytový prostor určený k využití jako garáž   
X zpevněná plocha pozemku: zemědělská prvovýroba, lesní a vodní hospodářství   
Y zpevněná plocha pozemku: průmysl, stavebnictví, doprava, energetika, ostatní zemědělská výroba   
Z ostatní samostatné nebytové prostory   
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Společenská kronika
Výroční svatby: 
Říjen:
Zlatá svatba
František a Marie Mezihorákovi

65.výročí
Cyril a Františka Mičkovi

61.výročí
Jiří a Františka Sádovští 

Listopad
Zlatá svatba
Petr a Anna Luňákovi
Pavel a Marie Špičákovi

61.výročí
Josef a Věra Mezihorákovi  

63.výročí
Josef a Marie Goliášovi

62.výročí
Antonín a Ludmila Poláškovi

68.výročí
Václav a Františka Haplovi 

Zemřelí

Město Vracov dosáhlo nejlepšího výsledku v soutěži měst a obcí 
ve sběru vyřazených elektrozařízení v kategorii „Obec od 2 501 
do 10 000 obyvatel“ s největším procentním nárůstem velkých 
a  malých spotřebičů za hodnocené období (říjen 2018 - září 
2019). V rámci slavnostního vyhlášení výsledků byl dne 28. 11. 
2019 obci předán šek na 15 000 Kč.
Město Vracov se ve své kategorii také umístilo na krásném 5. mís-
tě v soutěži měst a obcí o nejlepší úřad s rovnými příležitostmi 
pro ženy a muže „Úřad na cestě k rovnosti 2019“, kterou vyhlásilo 
Ministerstvo vnitra České republiky a zaštítil Institut pro veřej-
nou správu ve spolupráci s Úřadem vlády České republiky.

Ing. Ludmila Polešovská, 
tajemnice MěÚ

 

Narozeniny:
Říjen
80 let
František Hrubý
Antonie Bimková
Anna Repíková

91 let
Marie Tománková

93 let
Marie Presová

Listopad
80 let
Světluška Fridrichová
Marta Svobodová
Františka Mezihoráková
Jan Florík

Prosinec
80 let
Antonín Fridrich
Josef Fridrich
Alois Fridrich
Magdalena Černá

92 let
Vladimír Holek
Františka Baďurová

Křišťan Hering, Jaroslav Kadlec, Josef Vašík, Zdeňka Hladná, 
Marie Maradová, Pavel Šťastný, Josef Pukl, Jan Blažek, Anna Ondráčková, 
Ivan Píštěk
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MĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOV
Milí Vracovjáci, 
ani jsme se nenadáli a máme tady krásné adventní období. Stej-
ně jako každý rok, tak i o letošním předvánočním čase nás čeká 
mnoho zajímavých akcí. Jsou to akce, které mají právě atmosféru 
blížících se Vánoc a závěru roku navodit a příjemně nás naladit. 
Zároveň je to jedinečná možnost, jak se na chvíli zastavit a odpo-
činout si od předvánočního shonu a setkat se s přáteli. Přestože 
většina těchto akcí už má své pevné místo ve vracovském kultur-
ním kalendáři, dovolím si je v krátkosti připomenout a zároveň 
Vás na ně pozvat.

Ve středu 11. prosince k  nám zavítá neotřelé divadelní před-
stavení Don Quijote de la Ancha. V této ojedinělé divadelní hře 
uvidíme předního světového chůdoherce Lennoire Montaine. Jde 
o  nejhranější představení v  Evropě, o  „didaktickou klauniádu“ 
v režii známého herce a také komika Bolka Polívky.

Čtvrtek 19. prosince  bude patřit už tradičnímu Vánočnímu 
koncertu žáků a učitelů ZUŠ Vracov.

V  sobotu 21. prosince připravujeme spolu s  dechovou hud-
bou Vracovjáci Vánoční koncert, na kterém zazní nejen jejich 
známé skladby, ale těšit se můžete i na mnoho vánočních písní 
a koled. 

Den před Štědrým dnem, tedy v  pondělí 23. prosince, bude 
patřit zpívání u vánočního stromu. Letos bude tato tradiční 
akce, která se odehrává před radnicí, v režii pěveckého sboru 
Harmonie.
31. prosince,  tedy poslední den roku, se s  letošním rokem 
s devatenáctkou na konci rozloučíme. Jak už bývá dobrým zvy-
kem, chybět nebude společné setkání Vracovjanů před radnicí. 
Podávat se bude guláš, svařák, dojde na tradiční velkolepý oh-
ňostroj a připravený je i další doprovodný program.

Na závěr bych Vám všem moc ráda poděkovala za přízeň v roce 
2019, popřála  krásné, klidné vánoční svátky plné kouzelných 
chvil a budu se těšit na naše společné setkávání se na kulturních 
akcích ve Vracově v roce 2020.

Jana Fridrichová, MKK Vracov

DŮM S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU VRACOV
Přijměte v tento předvánoční čas pozdravení z Domu s pe-
čovatelskou službou. Chtěla bych Vás krátce informovat 
o tom, co se nám podařilo v letošním roce uskutečnit.
Pomohli jsme 44 obyvatelům města Vracova zůstat v domá-
cím prostředí, u kterých jsme uskutečnili téměř 20 000 ná-
vštěv s celkovým stráveným časem cca 4000 h. (Podrobnější 
informace naleznete ve Výroční zprávě, která bude umíst-
něná na www.mestovracov.cz)
Zorganizovali jsme akreditované vzdělávání nejen pro 
pečovatelky PS Vracov, ale i  pro pracovníky okolních 
pečovatelských služeb. Reprezentovali jsme město Vra-
cov na konferenci v  Kyjově, která nesla název „Historie 
sociálních služeb před i  po roce 1989“. V  rámci projek-
tu Národního týdne trénování paměti jsme zorganizovali 

bezplatnou lekci Trénování paměti pro veřejnost, kterou 
vedl Mgr. Zdeněk Gloz. Tuto aktivitu si účastníci moc po-
chvalovali. 
Během celého roku nás obohacovaly děti z místní MŠ a ZUŠ 
svými vystoupeními.  Společně s dětmi jsme se zapojili do 
projektu „Ježíškova vnoučata“, účastnili jsme se krajského 
kola soutěže „Vesnice roku Jihomoravského kraje“, kde jsme 
k  naší velké radosti získali „Mimořádné ocenění za pří-
kladný přístup k sociální problematice“. Pro děti z MŠ jsme 
připravily zážitkové dopoledne, které jim přiblížilo stáří 
a život na DPS. Na příští rok máme naplánované projekty 
spolupráce dětí a seniorů, na které se moc těšíme a věříme, 
že budou vzájemně obohacující. 

Na závěr bych chtěla poděkovat 
Vám všem, kteří se na nás s důvě-
rou obracíte při hledání pomoci 
v  péči o  sebe, nebo své příbuzné 
a známé. Velký dík patří rodinám 
za spolupráci, vedení města za 
podporu, a  to nejen finanční, fa 
Schneer za sponzorský dar a také 
pečovatelkám za jejich nasazení 
v práci.
Děkuji a přeji krásné prožití svát-
ků vánočních.

Petra Sabáčková, 
vedoucí a sociální pracovnice 

PS Vracova.

Krásné prožití 
svátků vánočních
a do nového roku 

2020
jen to nejlepší

přeje kolektiv
Pečovatelské služby Vracov
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Městská knihovna Vracov
Měsíce říjen a  listopad patřily všem čte-
nářům, zejména však dětem ze základní 
školy, pro které naše knihovna uspořá-
dala několik besed. Letošním ústředním 
tématem byl komiks, který se zaměřil 
především na žáky 4. – 9. tříd. Pro pří-
pravku a  prvňáčky jsme si připravily 
povídání o knihovně a  také knihu s ná-
zvem Putování myšky Polky a Hortenzie. 
V  obou typech besed se děti dozvěděly 
něco nového i zajímavého, ale především 
se všichni aktivně zapojili. Během čtení 
knihy Putování myšky Polky a Hortenzie 
jsme si udělali malou rozcvičku, naopak 
při tvoření vlastního komiksu jsme mu-
seli zapojit i  mozkové závity. Čas nám 

kvapem utíkal, ale stihli jsme si představit 
i některé nové knížky pro nejmenší i pro 
odrostlejší čtenáře. Děti si z  knihovny 
odnesly spoustu zážitků, nových poznat-
ků a drobnou odměnu.
Pro čtenáře 2. a 3. ročníků máme připrave-
nou besedu se známou dětskou spisovatel-
kou Lucií Hlavinkovou, která se proslavila 
především sérií dětských knih Projekt Pes.  
Nejen besedy, ale také burza knih, výsta-
va z  historie knihovny nebo třeba kurz 
Trénování paměti byl pro čtenáře při-
chystán na podzimní večery. Tento kurz 
se koná každé úterý od 17:30  v knihov-
ně. Poslední lekce proběhne 17. prosin-
ce, takže se ještě můžete přijít podívat. 

Cena jedné lekce je 40 Kč.
Od 1. do 24. prosince rozjedeme v knihov-
ně akci Knižní adventní kalendář. Každý 
den se budou na facebookových stránkách 
knihovny (@knihovnavracov) objevovat 
tipy na knihy s vánoční tématikou, které si 
můžete v knihovně také zapůjčit.

Protože se blíží závěr roku, chceme Vám 
popřát příjemné prožití svátků vánočních 
a do nového roku vykročte tou správnou 
nohou. V letošním roce budou knihovna 
a infocentrum naposledy otevřeny v pátek 
20. prosince, provoz se zahajuje v pondělí 
6. ledna 2020.

Kateřina Vávrová

Z VRACOVSKÉ FARNOSTIZ VRACOVSKÉ FARNOSTI

Vánoční Bohoslužby

„Půlnoční mše svatá“   úterý 24.12. v 22:00
Slavnost Narození Páně  středa 25.12. v 10:30
Svátek sv. Štěpána  čtvrtek 26.12. v 10:30
Svátek sv. Jana  pátek 27.12. v 17:00
Svátek sv. Rodiny  neděle 29.12. v 10:30
Děkovná mše za rok 2019 úterý 31.12. v 15:00
Slavnost Matky Boží  středa 1.1. v 10:30

KULTURNĚ SPOLEČENSKÉ VÁNOČNÍ AKCE

Příležitost k návštěvě jesliček v kostele bude od 25. 12. 
do 2. 1. vždy od 10 do 18 hod.

Žehnání vína při příležitosti svátku sv. apoštola Jana bude 
v pátek 27. 12. při mši svaté v 17:00 hod.

Vánoční benefi ční koncert Vracovské scholy se koná v pá-
tek 27. 12. v 17:45 hod.

Obnova manželských slibů proběhne v den svátku Svaté ro-
diny při mši svaté v neděli 29. 12. v 10:30.

Vánoční koncert paní učitelky Mizue Bimkové a žáků ZUŠ 
bude v neděli 29. 12. v 15 hod. v kostele.

Milí spoluobčané, s blížícími se vánočními svátky Vám farnost 
ve Vracově nabízí přehled bohoslužeb i kulturních akcí v kos-
tele sv. Vavřince, na které jste srdečně zváni. K tomu připojuji 
přání, aby všechny sváteční dny byly i  ve Vašich domovech 
a rodinách naplněny pokojem, radostí a štěstím.

P. Josef Zelinka, farář ve Vracově



strana 10 Prosinec 2019Vracovský zpravodaj

Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLYZ MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Projekt EDISON
V rámci letošního ročníku projektu Edison 
k nám v týdnu od 23. do 27. září zavítalo 
šest vysokoškolských studentů převážně 
z  mimoevropských zemí: Aman z  Indie, 
Luis z  Malajsie, Saba z  Gruzie, Sofi aan 
z  Jordánska, Oubaid z  Tuniska a  jako je-
diná dívka a Evropanka Iryna z Ukrajiny. 
Od pondělí do čtvrtka byl pro žáky 5. až 9. 
ročníku speciálně upraven rozvrh hodin. 
Každá třída měla příležitost seznámit se 
v  rámci vyučování s  jednotlivými studen-
ty a zhlédnout prezentace o  jejich zemích 
a kulturách. V pátek se naši stážisté přesu-

nuli do školní jídelny, kde se s nimi mohli 
seznámit i žáci nejnižších ročníků. I o volný 
čas měli naši hosté postaráno. Například ve 
čtvrtek byl na programu nohejbal na škol-
ním hřišti. Bohužel pro chlapce z 8. roční-
ků se ukázalo, že naši hosté jsou v  tomto 
sportu o něco lepší. Projekt Edison byl pro 
obě strany obohacující. Byla navázána nová 
přátelství, která díky vymoženosti sociál-
ních sítí mohou přetrvat i nadále. Hlavním 
záměrem projektu je podpořit toleranci 
a  omezit předsudky a  stereotypy, a  to se 
v případě projektu Edison začíná dařit.

23. ročník půlmaratonu E. Zátopka – Hroznová Lhota
Dne 1. 10. 2019 se uskutečnil už 23. ročník závodu o pohár 
E. Zátopka v Hroznové Lhotě. Naši školu reprezentovalo 21 
žáků druhého stupně. Závod probíhal formou štafetového 
běhu, v němž muselo být šest dívek. Za krásného slunečné-
ho počasí štafeta MZŠ Vracov obsadila celkově třetí místo 
z dvanácti škol. V kategorii městských škol jsme dosáhli na 
krásné druhé místo. Všem účastníkům gratulujeme a děku-
jeme za reprezentaci školy.
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Podzimní výlet vlakem
V  úterý 29. října, v  době podzimních prázdnin, pro nás 
připravil Spolek rodičů další celodenní výlet za poznáním. 
Tentokrát jsme zůstali věrni naší jižní Moravě a  asi neje-
kologičtější osobní dopravě, protože jsme cestovali vlakem 
společnosti Arriva. V této společnosti pracuje také vracov-
ský občan pan Michal Miklenda, který nám vlak na celoden-
ní putování zajistil. První zastávkou naší cesty bylo Letecké 
muzeum Kunovice. Nejzajímavější pro nás bylo letadlo, ve 
kterém cestovali naši hokejisté – vítězové z Nagana. Po pro-
hlídce a zakoupení suvenýrů jsme opět nastoupili do našeho 
soukromého vlaku a pokračovali do Kroměříže – hanáckých 
Athén. Zde jsme navštívili městské muzeum a podzámeckou 
zahradu, kde mají opice i domácí zvířectvo. Cestování vla-
kem Arriva bylo velmi příjemné. V  průběhu cesty jsme se 
mohli podívat do řídící kabiny a  chvíli si zahrát na stroj-
vedoucího. Po celou cestu se o  nás staraly příjemné paní 
hostesky, dostali jsme čaj, limonádu, lízátka i  slané oříšky. 
Tímto bychom chtěli moc poděkovat panu Miklendovi za 
ochotu a spolupráci při organizaci našeho výletu.
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Současné práce ve škole
Ve dnech 22. a 23. listopadu začala demontáž přístrojů a tech-
nického vybavení T-mobile, které se nacházelo v  místnosti 
pod střechou na půdě školy. Tím bylo odstraněno zastaralé 
zařízení pro zesílení přenosu signálu. Nové moderní zaříze-
ní bylo nainstalováno na rovnou střechu nad školní jídelnou. 
Tímto opatřením byl udělán první krok k vyklizení půdy, na 
které v příštím roce začnou stavební práce na výstavbě nových 
odborných učeben.

Naše škola dostala krásný vánoční dárek,a  to fi nanční pro-
středky na půdní nástavbu, kde budou vybudovány tři odbor-
né  učebny - učebna fyziky, učebna výpočetní techniky a spo-
lečná učebna biologie a chemie.

Co vše tomu předcházelo:
V roce 2015 jsem předložil učitelům odborných předmětů vizi 
zkvalitnění materiálně technického vybavení odborných uče-
ben, jejichž vybavení bylo v tu dobu téměř nevyhovující. Ten-
to investiční záměr byl předložen Radě města a dále zastupite-
lům, kteří s tímto záměrem souhlasili. Projektová a inženýrská 
kancelář PROST HODONÍN zpracovala projekt. Zpracování 
projektu provázelo velké množství problémů a úskalí a čekalo 
se na výzvu č. 46 ,,Infrastruktura základních škol“. Projekt byl 
podán 22. 12. 2016, v  prvním ani ve druhém kole naše žá-
dost neprošla, ale nakonec jsme se dočkali. Dalo to moc práce, 
námahy, nervů, ale stálo to za to. Děkuji učitelům druhého 
stupně za práci, kterou v projektu odvedli, děkuji Radě města 
a zastupitelům, že schválili realizaci tohoto projektu. Zvláště 
chci poděkovat za výbornou spolupráci panu starostovi Ja-
romíru Repíkovi, paní Ing. Miroslavě Brhelové a  Ing. Petru 
Lopraisovi, kteří se zúčastnili všech jednání týkajících se to-
hoto projektu, ale i dalších projektů směřujících k vylepšení 
prostředí na naší škole.
Projekt Vybudování odborných učeben při MZŠ Vracov. 

Dne 8. 11. 2019 rozhodl řídící výbor o dodatečném navýšení 
alokace výzvy IROP č. 46, která je zaměřena na zkvalitnění 
infrastruktury základních škol. Navýšení alokace přispělo 
k  tomu, že se projekt města Vracova přesunul z  náhradních 
projektů do projektů určených k podpoře.
Celkové náklady projektu 32 445 252 Kč
Příspěvek EU 27 578 464 Kč
Příspěvek z národních veřejných zdrojů 1 622 262 Kč
Příspěvek zřizovatele 3 244 500 Kč
Dne 21. 11. 2019 Rada města Vracova souhlasila s  realizací 
projektu  ,,Vybudování odborných učeben při MZŠ Vracov“ 
z  Integrovaného regionálního operačního programu (IROP) 
ve výzvě č. 46 ,,Infrastruktura základních škol“. Její souhlas 
byl potřebný ke schválení předfi nancování tohoto projektu. 
Její rozhodnutí je moudré, neboť na naší škole stále přibývá 
žáků, v r. 2012 to bylo 350 žáků a v r. 2019 396 žáků. Pokud se 
dílo podaří, bude mít naše škola jedno z nejlepších vybavení 
odborných učeben ZŠ na okrese. Toto je jedna z největších do-
tací pro Vracov za posledních 20 let, částka činí 29 200 726 Kč.
Děkuji všem organizacím, ať už sportovním nebo kulturním 
klubům či požárníkům, středním i základním školám, se kte-
rými jsem spolupracoval.
V prosinci předám budovu školy s veškerou agendou novému 
řediteli, kterému přeji hlavně pevné nervy.
Pedagogickým pracovníkům, žákům a provozním zaměstnan-
cům přeji moudrého, tolerantního, pracovitého a  hodného 
pana ředitele.
Jestli se ve škole za posledních sedm let něco změnilo, nechť 
posoudí žáci, jejich rodiče a zaměstnanci školy.
Dáno nám pracovat, nikoliv dílo dokončit.
Vedení školy přeje všem občanům Vracova krásné prožití vá-
nočních svátků a hlavně štěstí a zdraví v roce 2020.

Zdeněk Hlavsa
ředitel školy

Z MATEŘSKÉ ŠKOLY VRACOVZ MATEŘSKÉ ŠKOLY VRACOV

U nás v mateřské škole
Od začátku školního roku uběhlo několik měsíců a nám v mateř-
ské škole ubylo “uplakánků”. Nové děti se naučily navazovat první 
vztahy se svými vrstevníky a postupně si zvykaly na nové prostředí, 
v němž tráví čas. Prostřednictvím her a prožitkového učení přátel-
ství mezi dětmi rozvíjíme a kultivujeme. K tomu nám pomáhají ne-
dávno nově zařízené třídy, a především velmi rozmanitá a různými 
prvky vybavená školní zahrada.
Děti se snažíme zaujmout a rozvíjet širokou nabídkou různých čin-
ností a akcí.
Nabízíme jak divadelní představení v MŠ, tak i možnost zúčastnit 
se oblíbených výletů do Městského divadla ve Zlíně. Prostřednic-
tvím předplatného – zejména předškoláci – zhlédnou čtyři pohád-
ky za výhodných fi nančních podmínek.
Osvědčily se nám rovněž tzv. Projektové dny. Byly zaměřeny na Cí-
sařské hody ve Vracově, zdravou výživu, povídání o paní Láryfáry, 
které bylo zaměřeno na správné chování. Další projektový den se 
týkal péče o zuby. Další projektové dny připravujeme.
Ve spolupráci se Základní uměleckou školou ve Vracově vytváříme 
u dětí kladný vztah k hudbě a seznamujeme je s různými hudeb-

ními nástroji. Hru na některé z nich si děti mohou pod vedením 
zkušených pedagogů ZUŠ i vyzkoušet.
Na různé akce je bohatý i prosinec. Do mateřské školy zavítá Miku-
láš s čertem a andělem a potěší děti drobnými dárky. Děti jim za to 
zazpívají, zatancují nebo přednesou básničku.
Starší děti navštíví Selský domek v Kněždubu a zhlédnou program 
zaměřený na vánoční zvyklosti.
Pro klienty DPS chystáme vánoční pásmo básniček, tanečků a ko-
led. Nezapomínáme ani na rodiče dětí. V listopadu se nám podaři-
lo zajistit přednášku psychologa PhDr. Jana Svobody, která pro ně 
byla velmi podnětná a zajímavá.

Vánočním zpíváním u stromečku letošní kalendářní rok uzavřeme. 
Děti se těší, že stejně jako v minulém roce zazpívají vánoční písnič-
ky a koledy svým nejbližším.
Přejeme Vám čtenářům Vracovského zpravodaje klidné a spoko-
jené Vánoce.

Za kolektiv Mateřské školy Vracov 
Iva Příkaská
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Z DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽEZ DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽE

 ZE ZÁJMOVÝCH SPOLKŮ ZE ZÁJMOVÝCH SPOLKŮ

Ochotnický divadelní spolek NEJENXMÍCHU
V letošním roce slaví ochotnické diva-
dlo ve Vracově 130. výročí od založení. 
Ochotníci mají ve Vracově dlouholetou 
tradici a také my jsme se k těmto osla-
vám rádi připojili. V  sobotu 26. října 
jsme odehráli reprízu úspěšného diva-
delního představení s  názvem Taková 
léčivá romance z  pera hroznolhotské 
divadelnice Jitky Pavlicové. Humorná 
komedie odehrávající se v  Luhačovi-
cích sklidila další úspěch nejen ve Vra-
cově, ale také v  rámci akce Podzimní 
divadelní košt. Divadelní maraton ve 
Veselí nad Moravou se konal ve dnech 
22. – 24. 11. 2019, celkem se během 
festivalu představilo šest ochotnických 
spolků a  divadel. Úspěšnou akci jsme 
zahájili představením Taková léčivá ro-
mance a jako první páteční představení 
bylo beznadějně vyprodáno. Skvělá at-
mosféra, skvělé publikum, skvělý festi-
val. Moc jsme si to užili a doufáme, že 
příští rok zavítáme do Veselí znovu.

Jako správní ochotníci nacvičujeme 
nové divadelní představení, které před-
vedeme na jaře 2020 ve své celé kráse. 
Přejeme všem příjemné prožití svátků 
vánočních a  šťastný vstup tou pravou 
nohou do nového roku 2020.

Kateřina Vávrová 
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Letošní podzim v  souboru Lipina se 
nesl v  duchu příprav na tradiční vra-
covské hody. Letošními mladými stár-
ky byli členové našeho souboru Hanka 
Martinková a Kryštof Bušina. Děvčata 
se scházela každý týden a  vyráběla se 
stárkou růžičky na hodový věnec. Při 
práci si stihla i zazpívat hodové písnič-
ky a  nenechat tak nic náhodě. Stárek 
zajišťoval chvojí na věnce nad okna 
a sháněl vůz s koňmi, aby mohl s cha-
sou vyrazit na zvaní do okolních obcí. 
To se uskutečnilo dva týdny před hody. 
Na voze taženém koňmi objeli okolní 
vesnice, kde se setkali s místní chasou, 
kterou pozvali na naše hody.
Letošním hodům přálo krásné počasí, 

tomu odpovídala i velká účast krojova-
ných. Po oba dva dny panovala skvělá 
atmosféra. Stárci vše zvládli výborně, 
oni i  všichni členové souboru jsme si 
hody velmi užili.
Další tradiční akcí pořádanou naším 
souborem a MKK Vracov je již tradič-
ní Martinské svěcení vín, které se letos 
uskutečnilo v sobotu 16. listopadu. Di-
váci zhlédli průvod krojovaných v čele 
se svatým Martinem na bílém koni. 
Krátké vystoupení předvedly děti ze 
souboru Lipinka. Pan farář slavnost-
ně posvětil letošní mladá vína. Pak 
již nic nebránilo tomu, aby se všichni 
přítomní vydali ochutnat martinskou 
husu, zapili ji letošním mladým vínem 

a  jako zákusek si dali domácí beleše. 
Podle počtu návštěvníků soudím, že 
akce byla velmi vydařená. Všech 150 
vzorků vína se vypilo, všechna husí 
stehýnka, „oškvarky“ i beleše se sněd-
ly. Doufám, že se všichni na této akci 
potkáme i za rok.
Na závěr mi dovolte, abych Vás pozvala 
na předvánoční akci Vánoce po staru, 
která se uskuteční v neděli 8. 12. 2019. 
Těšit se můžete na Lucky, Barborky, 
děcka z  Lipinky a  koledníky z  Lipiny. 
Chybět nebudou ukázky zimních čin-
ností, ochutnávky tradičních pokrmů 
a různí tradiční výrobci.

 Za FS Lipina
 Hana Mezihoráková

Podzim v Lipině

Sboreček Koňadra v Brně
Je samozřejmé, že na podzim a zvlášť v říjnu žije celé naše město 
především hodovými slavnostmi. Výjimkou není ani ženský sbo-
rek Koňadra, jehož členky se pravidelně hodového zvykosloví zú-
častňují, nikdy nevynechávají a ke kladnému vztahu k lidové kul-
tuře vedou i svoje děti a mnohdy i celé rodiny.
Avšak hody nebyly jedinou slavností, jíž jsme na podzim žily. Do-
stalo se nám velké pocty, a to vystoupit na Slavnostním galavečeru, 
jenž byl pořádán u příležitosti 10. výročí přistoupení České repub-
liky k  Úmluvě o  zachování nemateriálního kulturního dědictví. 
A  co to vlastně taková Úmluva je? 
Většina občanů ČR jistě ví, že některé 
významné kulturní památky chrání 
organizace UNESCO a  jsou zapsány 
v seznamu jako velmi důležité artefak-
ty mezinárodního významu – např. 
Český Krumlov, Pražský hrad či vila 
Tugendhat v Brně. Neméně význam-
né jsou však i  nehmotné památky. 
A právě předmětem této mezinárod-
ní Úmluvy je ochrana nehmotných 
památek na celém světě. Významné 
zvyky, obyčeje, slavnosti a  další pro 
lidstvo podstatné příležitosti zapisuje 
většina kulturně vyspělých zemí do 
„Seznamu nemateriálního kulturního 
dědictví lidstva“ – UNESCO. V letoš-
ním roce uplynulo 10 let, kdy se i Čes-
ká republika ofi ciálně zavázala o tyto 
památky systematicky pečovat. Do 
dnešního dne máme ve výše zmíně-
ném seznamu zapsána tato mistrov-
ská díla: slovácký verbuňk, jízdy králů 
na jihovýchodě Moravy, sokolnictví, 
loutkářství, výrobu modrotisku a ma-
sopusty a masky na Hlinecku. Galave-
čer se nesl ve velmi slavnostním du-
chu a celý se odehrával v brněnském 

divadle Reduta. V obecenstvu byli přítomni členové vlády, předsta-
vitelé Ministerstva kultury, státní správy a samosprávy i významné 
osobnosti kulturní a folklorní sféry. Vracovský sboreček Koňadra 
společně s  cimbálovou muzikou Friška vystoupil u  příležitosti 
prezentace statku sokolnictví se společným pásmem písní „Ej, ty 
ptáčku sokoláčku“. Po skončení pořadu jsme se zúčastnili také slav-
nostní recepce.  
V Brně jsme si zazpívaly ještě začátkem listopadu, a to u neméně 
slavnostní příležitosti, a sice u otevíracího ceremoniálu při příle-

žitosti oslav výročí císaře Napoleona 
v Brně. Zapojily jsme se do vojenské-
ho průvodu v čele s vojskem a císařem 
Napoleonem. Zpěvem vojenských 
písní jsme doprovodily slavnostní 
předání klíče od města Brna primá-
torkou přímo do rukou císaře na br-
něnské Nové radnici. Nejintenzívnější 
zážitek si však odnášíme z baziliky sv. 
Petra a Pavla, kde jsme přímo z legen-
dárního kůru doprovodily zpěvem 
zádušní motlitby za padlé oběti v na-
poleonských válkách. 
Pozvání Ministerstva kultury i společ-
nosti Akce Acaballado pro nás bylo 
velkou poctou, jíž si vážíme a věříme, 
že jsme Vracov a celé Slovácko důstoj-
ně reprezentovaly a  budeme repre-
zentovat i nadále.  
Všem Vracovjanům přejeme po-
žehnané svátky vánoční v  kruhu 
nejbližších a  v  novém roce mnoho 
zdraví a  radostných okamžiků. Vel-
mi se těšíme na společné setkání na 
některé z  dalších folklorních akcí, ať 
už v našem městě nebo na některém 
z folklorních festivalů.

Markéta Lukešová
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NAPSALI JSTE NÁMNAPSALI JSTE NÁM

Jak jsme se stali součástí Rakouské říše

V poslední době jsme stále častěji slyšeli 
v projevech politiků různých států slova 
jako samostatnost, suverenita, nebo co je 
nebo není dobré pro tuto zemi. Nedá mi 
to a musím se vrátit o mnoho a mnoho 
let zpátky, tedy až do XVI. století. Pro 
nás Vracovjany je toto období krásným 
úspěchem, neboť jsme po ztrátě významu 
za Lucemburků znova získali významná 
privilegia jak od Jagellonců, tak i  od cí-
saře Maxmiliána. Pro Čechy a Moravu už 
to nebylo až tak slavné. V  začátku XVI. 
století si nikdo asi nedokázal představit, 
jaký bude vývoj událostí ve středu Ev-
ropy. Králem byl českým sněmem řádně 
zvolený Vladislav Jagellonský (syn pol-
ského krále Kazimíra a Alžběty Habsbur-
ské), kterému se po delších problémech 
podařilo srovnat náboženské i mocenské 

rozpory šlechty. Pomohla mu k  tomu 
uherská koruna po Matyášovi Korvínovi 
a v roku 1500 potvrzení zemského uspo-
řádání zemí pod jeho vládou. To byla 
vlastně první česká ústava. V roku 1515 
sepsali král Vladislav a  císař Maxmilián 
I. dynastickou smlouvu, na základě kte-
ré se stal syn Ludvík Jagellonský manže-
lem císařovy vnučky Marie Habsburské. 
V této smlouvě bylo mimo jiné i oběma 
panovníky potvrzeno, že zemře-li, či 
padne v poli jeden z nich, převezme jeho 
vládu v  jeho zemi druhý. Tak se i  stalo, 
neboť v  roku 1526 padl český král Lud-
vík Jagellonský v bitvě s Turky u Mohá-
če. Obě strany dodržely smlouvu a  my 
jsme se stali vlastně součástí rakouské 
říše. Vládl jí císař Ferdinand I. Byl velmi 
moudrý, vzdělaný, dvorný, miloval umě-

ní, vědu a také svou choť Annu Jagellon-
skou, s kterou měli celkem patnáct dětí. 
Jako vzpomínku na Annu máme v Praze 
jednu z nejzajímavějších a svěží stavbu té 
doby – Belveder – Letohrádek královny 
Anny.
O Ferdinandovi napsal francouzský his-
torik Ernest Denis: „Bez hluku, úsilím 
neustálým a pozorností bdělou povznesl 
ve všech svých královstvích moc králov-
skou, těžce otřesenou a  spojil je pevně, 
aby jejich jednota napříště odpírala vše-
likým výbojům“.
Částí rakouské říše jsme se tedy stali na 
čtyři sta let nenásilně, nebyli jsme ani 
poraženi, ani anektováni. Na tehdejší 
dobu tedy tím nejčistším způsobem, mí-
rově a dle zákona.

Pavel Petržela

Zveme vás na Vánoce v Chamartínu
Tak jako každoročně Vás srdečně zveme do Nadace Chamartín v době mezi vánoč-
ními svátky a Silvestrem. Program, který máme připraven, by měl uspokojit každého, 
neboť je jako vždy pestrý a zajímavý. Na své si přijdou milovníci umění, národopisu, 
historie, vína, pobesedování a možná i pozpívání s přáteli. Nezapomeneme ani na děti, 
které si mohou vyzkoušet zručnost a odnést si fi gurky z perníkového betléma.

Pátek 27. prosince :
15.00 -  Vernisáž výstavy betlémů
15,20 -  Vánoční koncert souboru Marýnka
16.00 -  Svatojánské žehnání vín farářem J. Zelinkou
16,30 -  Malý košt vín a společné zpívání

Sobota 28. prosince :
15.00 -  Beseda o vracovském kroji – nežádoucí zásahy a změny
16,00 -  Jak k nám přišli Habáni a vláda Maxmiliána II

Neděle 29. prosince :
15.00 - Výroba perníkového betléma – děti
16,00 -  Staré fotografi e a historické události

Každý den navazuje volná beseda s vánočními dobrotami.

„Vracovská 
univerzita 2020“

Již jedenáctý ročník populárně-
-naučných přednášek bude zahájen 
v  lednu 2020 na Chamartinu. Svou 
formou jsou určeny jak pro mladší, 
tak i  starší generaci. Náplň toho-
to vzdělávacího cyklu je zaměřena 
na nedávnou historii (1948, 1968, 
1989). Tyto přednášky budou roz-
šířeny o  vybraná aktuální témata 
(Demokracie, Geografi e, Klima). 
Přijďte si nejen poslechnout, ale 
i diskutovat na daný obsah (19. 1., 2. 
2., 1. 3.) vždy v 15 hod.
Srdečně zve španělská nadace Cha-
martin.

Ing. Vojtěch Škarecký, CSc.

Organizátoři besedy s panem Bernardem Papánkem děkují MěÚ za velkorysé poskytnutí prostor kultur-

ního domu. Rovněž děkují občanům za účast a vřelé přijetí hosta. Na vstupném bylo vybráno 1932 Kč. Po 

zaokrouhlení jsme zaslali 2 000 Kč organizaci Post Bellum, která osudy pamětníků dokumentuje.
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700 pozemků ve Vracově čeká na majitele
V České republice se nachází téměř 200 000 pozemků bez ma-
jitele. Označení „bez majitele“ není přesné, protože v katastru 
nemovitostí je vlastník uveden – stát ho ovšem nedokáže najít. 
Nejčastěji proto, že zemřel a nebylo vyřízeno dědictví; případně 
protože původní majitel emigroval do zahraničí. Je totiž povin-
ností vlastníka informovat stát o tom, že pozemek změnil maji-
tele. Pokud na to nový vlastník zapomněl, může se stát, že dnes 
hospodaří v dobré víře na pozemku, který podědil, ale protože 
o tom nedal vědět na katastrální úřad, pozemek mu ve skuteč-
nosti nepatří. 
Tyto pozemky, pokud se o ně právoplatní majitelé nepřihlásí, 
propadnou prvního ledna roku 2024 státu. Jedná se přitom 
o majetek v hodnotě miliard korun.
Téměř sedm stovek takových pozemků se nachází i ve Vracově 
- jedná se o více než 40 hektarů polí a lesů. Při nahlédnutí do 
seznamu pozemků a  jejich posledních majitelů najdeme řadu 
jmen, která se ve Vracově vyskytují i dnes – Repík, Nikl, Gas-
nárek, Fridrichová, Mezihoráková, Loprais, Pres a další. Je tedy 
velká šance, že se podaří najít žijící příbuzné a pozemky státu 
nepropadnou.
Na stránkách Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetko-
vých (ÚZSVM) naleznete aktuální seznam pozemků a můžete 
se podívat, zda tam nejsou pozemky vašich příbuzných. Pokud 
takové pozemky najdete, kontaktuje Hodonínské pracoviště 
ÚZSVM a domluvte se s nimi na postupu. V případě, že původ-
ní majitel/ka nežije, budete určitě potřebovat jeho/její úmrtní 
list, aby mohlo být zahájeno dodatečné dědické řízení.
Pokud vaše rodina žije ve Vracově už několik generací, určitě si 
najděte chvilku a seznam pozemků si prolistujte, protože šance, 
že mezi 700 pozemky bude alespoň jeden, který patří vašemu 
vzdálenému příbuznému, je poměrně vysoká.

Zbyněk Janoška
zbynek.janoska@pirati.cz

Užitečné odkazy:

Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, 
pracoviště Hodonín:

Adresa: Štefánikova 28, 
695 01 Hodonín

Telefon: 518 398 431

Mail: pavla.kenova@uzsvm.cz

Aktuální seznam pozemků na stránkách ÚZSVM:

https://www.uzsvm.cz/up-brno-2149-0-85/

Vyhledávání pozemků podle jména:

https://regiony.kurzy.cz/katastr/uzsvm

Mapa s pozemky bez majitele:

http://www.hlidamsikatastr.cz/Katastr/Neznami-vlastnici

Seznam pozemků je ke stažení i na webových stránkách 
města Vracova (www.mestovracov.cz), 

nebo k nahlédnutí na majetkovém 
odboru městského úřadu ve Vracově.

Ještě Vám teče voda z vodovodu?
Doufám, že ano a  vězte, že to není 
úplně běžná věc. Asi hodně z  Vás ví, 
jak moc je právě náš zdroj pitné vody 
ohrožen, a kolik úsilí mnoha lidí stojí 
jeho ochrana před zničením těžbou 
štěrkopísků v  jeho blízkosti. Otočíte-
-li doma kohoutkem, voda teče. Ale 
víte odkud? Kde se nachází zdroje pit-
né vody pro občany okresu Hodonín?

Nejstarším zdrojem je nádrž povrcho-
vé vody Koryčany. U ní je vybudova-
ná úpravna vody s kapacitou 50 litrů/
sec. Dalším zdrojem, a  to podzemní 
vody, je prameniště v  obci Moravská 
Nová Ves, kde máme úpravnu vody 
s kapacitou 100 litrů/sec. Naším nej-
větším zdrojem jsou prameniště pod-
zemní vody na území Moravského 

Písku a Bzence. U nich je vybudována 
úpravna vody s  kapacitou 400 litrů/
sec. Z těchto tří úpraven vody se ces-
tou mnoha vodojemů, přes vodovod-
ní síť v délce 1 130 km a přes více než 
40 000 přípojek dostává pitná voda až 
k Vám – 150 000 občanům. 

Právě toto prameniště v  Moravském 
Písku je ohroženo záměrem těžby 
štěrkopísků jedné soukromé firmy. 
Pokud dojde ke znehodnocení nebo 
znečištění tohoto zdroje, je úplně jas-
né, že ani voda z Koryčan a Moravské 
Nové Vsi nám nebude stačit! 

Velmi si vážím všech, kteří jste se za-
pojili do akcí na ochranu naší vody. 
Vždyť štěrku se skutečně nenapijeme! 

Děkuji moc za aktivity starostů a spol-
ku Za vodu pro lidi. Připomínám, že 
stále lze podepsat petici za ústavní 
ochranu vody online na: http://voda-
nadzlato.kdu.cz/.
Vážení spoluobčané, všem Vám ze 
srdce přeji krásné prožití svátků vá-
nočních, hodně zdraví a  dostatek 
vody celý příští rok!

„VODA NAD ZLATO“

Ing. Bc. Anna Hubáčková
senátorka za Hodonínsko 
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ZE SPORTUZE SPORTU

FC VRACOV
FKM MORAVA – mladší přípravka a minipřípravka 
trenéři  mladší přípravky: Martin Londin, Petr Mezihorák, Jaro-
slav Lunga, 

V podzimní části soutěžního ročníku 2019/2020 jsme v katego-
rii mladší přípravky přihlásili jedno družstvo stejně jako loni do 
okresního přeboru. Věděli jsme, že po odchodu kluků ročníku 
2010 do starší přípravky zůstali v kádru jen tři zkušení hráči roč-
níku 2011 a že budeme v OP většinou dostávat „nakládačky“, ale 
náročné zápasy nám dají do budoucna více a je lepší být poslední 
mezi nejlepšími než první mezi posledními.
Nakonec to nebylo vůbec špatné, do týmu se dobře zapracovali 
noví hráči i hráči mladšího ročníku 2012. Kluci jsou šikovní a pra-
covití, do fotbalu jsou zapálení a baví je i tréninky. Často většina 
z nich zůstávala na stadiónu i po tréninku, aby si ještě jen tak zako-
pali. A je to i vidět, vždyť nejlepšími střelci týmu jsou hráči ročníku 
2012 - Kryštof Šafář (37 branek ve 12 zápasech) před dvojčetem 
Matyášem Šafářem (18/10) a Markem Presem (15/9). Až pomyslné 
třetí místo „dělí“ hráč ročníku 2011 Tomáš Pechal (15/14).
Prohry sice zákonitě přišly, ale i v prohraných zápasech se silnými 
týmy jsme měli pasáže hry, kdy jsme se herně soupeři vyrovnali, 
nebo byli dokonce i trochu lepším týmem. Většinou to byly začátky 
zápasů, kdy nám soupeři nasázeli hromadu branek, často po zby-
tečných chybách pramenících z nezkušenosti.
Nakonec jsme v podzimní části sezóny ze 14 zápasů uhráli i tři vý-
hry a jednu remízu při celkovém skóre 124:203.

Za tým nastupují pravidelně tito hráči (v závorce počet branek/po-
čet odehraných zápasů):
ročník 2011: Tomáš Pechal (15/14), Lukáš Podhorský (2/14), Ja-
kub Růčka (0/4), Rafael Luis Rodrigues (2/7), Petr Ingr (1/12), To-
biáš Gründling (8/7), Ondřej Běhula (8/12)
ročník 2012: Kryštof Šafář (37/12), Matyáš Šafář (18/10), Marek 
Pres (15/9), Matthias Schneider (11/11), Martin Mitrič (0/8), Jaro-

slav Lunga (1/13), Kristian Mička (1/11), 
ročník 2013: Dominik Krýsa (0/2), Šimon Ingr (2/4)

Co nás hodně těší je, že kromě mladší přípravky se rozrostl počet 
dětí i v kategorii minipřípravky. Hráči ročníku 2013 a 2014 trénují 
společně s námi, a pokud měli naši soupeři dostatek dětí stejného 
ročníku, tak jsme pro ně vždy nachystali další hřiště a zahráli si 
přátelák. Děti si tak zvykaly postupně na to, jak se před zápasem 
správně obléct do dresů (samozřejmě za pomoci rodičů, bez kte-
rých by to v  této kategorii nešlo), jak se rozcvičit a  jak samotný 
zápas probíhá. Před zápasem a po zápase se pozdravit se soupe-
řem a poděkovat mu za hru. Získané zkušenosti se dětem budou 
určitě hodit, vždyť příští rok řada z nich bude hrát už opravdové 
mistráky…

Za FKM Morava
mladší přípravku

Martin Londin

FKM Morava-starší přípravka
Trenéři: Miroslav Mívalt, Roman Hrabec, Jiří Mlýnek

V ročníku 2019/2020 v podzimní části v kategorii starší příprav-
ky máme jedno družstvo v okresním přeboru (oproti dvěma tý-
mům v loňském ročníku). Po odchodu silného ročníku 2008 do 
mladších žáků, zůstalo jen pár hráčů ročníků 2009, které dopl-
nili mladší hráči ročníku 2010. Dále se povedlo, že k nám přešli 
hráči z konkurenčních celků a také jeden nováček. Na druhou 
stranu nás někteří hráči také opustili, někteří ke konkurenci, 
další na výpomoc do vyšší kategorie a bohužel, někteří ukon-
čili svou fotbalovou kariéru. Tímto jim přejme hodně úspěchů 
a možná se někdy zase na hřišti potkáme.
Ze začátku jsme hledali ideální sestavu a čekali jsme, že hráči 
r. 2009 budou oporami týmu a r. 2010 se bude zapracovávat do 
nového herního systému. Nicméně to bylo spíše naopak a kluci 
r. 2010 se postupně stali lídry našeho týmu FKM Morava.
V průběhu podzimní části náš tým odehrál v nabitém programu 
několik zápasů i  v  anglickém stylu v  týdnu, o  víkendu a  opět 
v týdnu, a sehráli jsme vyrovnaná utkání i se silnými týmy, ale 

většinou nás v  závěrech utkání zradila fyzička a  také chybělo 
trochu fotbalového štěstíčka. I přesto se nám podařilo dva zá-
pasy vyhrát a  v  závěru odehrát rovnocenný zápas s  remízou. 
Dále bych vyzvedl naše střelce, kteří nastříleli 99 gólů, ale jak já 
říkám, gól jednoho je gól celého týmu. Co je platné, že střílíme 
góly (bez gólů se vyhrát nedá), ale zatím stále více gólů dostá-
váme, Je to fotbal, který je týmovou hrou. Vyhrává a prohrává 
celý tým a ne jednotlivec. Není to o trenérech, ale o vůli hráčů, 
jak dokážou máknout na tréninku, a  jestli si pak chtějí zahrát 
fotbal a  ne jen kopanou. Trenéři jim mohou být nápomocni, 
aby se posouvali dále ve své hráčské kariéře a zlepšovali svůj um 
i talent a to i za podpory rodičů, bez kterých by to také nešlo. 
Proto apelujeme na rodiče, aby svoje ratolesti (mladé fotbalisty) 
podporovali a pomáhali jim v jejich rozvoji.

Za starší přípravku nastupovali na podzim tito hráči:
Ročník 2009: Ondra Kudláč, Viktor Mička, Matěj Něnička, 
Antonín Vašíček, Alexandr Chytil a v několika zápasech i Filip 
Fridrich a Adam Mikulík
Ročník 2010: Jonáš Mívalt, Robin Poláček, Tomáš Hrabec, 
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Tobiáš Mlýnek, Jáchym Baťka, Tomáš Chovanec, Petr Exel
Dále se s námi připravuje i fotbalistka Natálie Hlavinková roč-
ník 2008.
Náš tým se nyní v  hale připravuje na okresní halovou ligu - 
OHL, ve velké konkurenci dalších 19 celků i ze zahraničí (Slo-
vensko). Uvidíme, jak obstojíme a zda budeme rovnocennými 
soupeři a navážeme na úspěchy z minulých ročníků….

Za realizační tým trenérů, funkcionářů klubů a za podpory ro-
dičů přejeme našim fotbalistům mnoho úspěchů, nadšení ze 
hry, rozvíjení jejich pohybové aktivity a fotbalového umu.

Za FKM Morava
starší přípravku
Roman Hrabec

FKM Morava-mladší žáci
Trenéři: Oldřich Bábík, Leoš Fridrich

Trenéři: Oldřich Bábík, Leoš Fridrich
Jako v loňské sezoně, tak i letos hraje tým mladších žáků FKM Mo-
rava okresní přebor. Tentokrát je v dlouhodobé soutěži přihlášeno 
14 týmů. Hraje se dvoukolově, a tak se s každým týmem potkáme 
2x (jednou doma a jednou jako hosté).  Celkem 18členný tým tvoří 
čtyři hráči narozeni po 1. 1. 2007, 13 hráčů narozených v roce 2008 
a jeden hráč ročníku 2009. Kvůli velkému počtu zápasů začala se-
zóna již na konci prázdnin, a tak na první zápas tým vyrazil do Vel-
ké nad Veličkou v improvizované sestavě. V tomto zápase jsme byli 
lepším týmem a zaslouženě vyhráli. Další zápasy následovaly ve 
velmi rychlém sledu, a tak jsme skoro celý podzim odehráli v an-
glickém stylu. Kdy bylo nutné odehrát dva soutěžní zápasy týdně, 
jeden přes týden a druhý o víkendu.  Postupně jsme odehráli tyto 
zápasy:
Velká nad Veličkou - FKM Morava 2:9 (1:4)
FKM Morava - KEN Veselí n. M 14: 0 (6:0)
FKM Morava - FK Hodonín Dívky 3:3 (0:1)
SK Vnorovy - FKM Morava 2:5 (1:1)
FKM Morava - Hovorany/Čejč 10:1 (4:0)
FKM Morava - Hr. Lhota 2:4 (2:2)
Dambořice - FKM Morava 5:2 (3:0)
FK Hodonín C - FKM Morava 4:8 (3:5)
FKM Morava - SK Žarošice 2:1 (1:1)

FKM Morava - Veselí B /Strážnice 4:2 (1:0)
Prušánky/Bojanovice - FKM Morava  1:5 (0:2)
Sl. Rohatec - FKM Morava 2:11 (1:3)
FKM Morava - Baník Lužice 12:2 (6:0)
Během podzimu jsme odehráli 13 zápasů, z toho deset výher, dvě 
prohry a jedna remíza s celkovým skóre 87:29.

Za FKM Morava
mladší žáky

Leoš Fridrich

FKM Morava-starší žáci
Trenéři: Jiří Šafář 

Po  minulé fotbalové sezóně, kdy starší žáci vyhráli okresní pře-
bor, jsme měli ambice hrát krajskou soutěž, ale odchodem ně-
kolika hráčů do dorostu a   jiných klubů nastal velký problém 
s malým počtem hráčů ročníků 2005 a 2006, a tak se nepodařilo 
sestavit tým  starších žáků  do krajské soutěže. V této soutěži je  
potřeba minimálně  16 hráčů v kádru, a to byl důvod, proč jsme 
v podzimní části sezony 2019/2020  přihlásili družstvo starších 
žáků do okresního přeboru. 
Mužstvo se skládá z hráčů ročníku 2005 - Jan Loprais, Hynek Kli-
mek, Lukáš Londin, Štěpán Hlaváč, Kristýna Polešovská,
a  ročníku 2006 - Lukáš Repík, Adam Slavík, Viktor Šafář, Petr 
Bábík, Radim Pres a Mikuláš Kubík. 
První zápas proti Velké nad Veličkou  nám nevyšel, herně jsme 
soupeře přehrávali, ale gólově se vůbec nedařilo a  následovala 
prohra.
Po tomto nevydařeném zápase jsme se na trénincích zaměřili 
na střelbu na branku a fi nální přihrávky k zakončení do branky 
a také sehranost týmu, jelikož za st. žáky se také  pravidelně za-
pojovali mladší žáci  Adam Podhorský, Jan Loprais (2007), David 
Vach, Jonáš Motáň a Adam Juřík.
V dalších utkání bylo vidět, že mužstvo jde herně nahoru, stře-
lecky se dařilo a  do konce sezony jsme všechny zápasy vyhráli.

Po skončení podzimní sezóny byl tým starších žáků pozván na 
halový turnaj do obce Močenok, kde skončil na prvním místě. 
V zimní přípravě se družstvo starších žáků zúčastní okresní halo-
vé ligy v Hodoníně. 

Za FKM Morava
mladší žáky

Jiří Šafář
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FKM MORAVA – dorost podzim 2019

Do podzimní části sezony 2019/20 jsme vstupovali s  dvěma 
týmy dorostu. Podařilo se nám postoupit do krajské soutěže, 
a  tak starší hráči měli novou motivaci se předvést a  ukázat, 
že se něco naučili a že jsme se vydali správnou cestou. Začali 
jsme vysokým vítězstvím nad Ratíškovicemi 7 : 1, poté pora-
zili Lužice a  Hroznovou Lhotu. První prohru nám uštědřily 
Velké Pavlovice, ale kluci se z  toho dostali. Vyhráli v Krum-
víři a  vysoko porazili Rohatec a  Lednici. Bohužel poté jsme 
doma zaspali s Podivínem, kde se projevila naše největší sla-
bina, a to proměňování šancí. Dále jsme prohráli s nejlepším 
týmem skupiny, a to Bzencem. Výhry na Velkou nad Veličkou 
a   FKM Podluží byly spíše povinností. A už jsme se těšili na 
prestižní zápas s Lipovem, který s námi postoupil z okresní-
ho přeboru, a vždy jsme s nimi hráli vyrovnané utkání. Kluci 
snad zahráli nejlepší utkání na podzim a  Lipov porazili 3:0. 
V  posledním zápase i  bez hráčů hrajících za muže jsme de-
klasovali Dambořice 7:0 a podtrhli tak naše výborné výkony. 
Musím pochválit všechny hráče za předvedenou hru, začíná 
to mít hlavu a patu. Navíc Pavel Loprais, Darek Goliáš, Matěj 
Svoboda a  Pavel Kristoň pravidelně nastupují za muže, a  to 
i v základní sestavě. Naše bilance tedy je deset výher a tři pro-
hry. Se ziskem 30 bodů a skórem 51:21 skončilo mužstvo na 3. 
místě krajské soutěže.
Druhý tým je tvořen hlavně hráči ročníku 2004 a 2003 a v ně-
kolika zápasech nám chodili pomáhat i starší žáci ročník 2005 
a 2006. Pro všechny je důležité, aby hráli a zvykali si na doros-
teneckou kategorii, kde se hraje jiná, hlavně fyzicky náročněj-
ší kopaná. Takže nejsou pro nás až tak důležité výsledky, ale 
příprava na příští rok, kdy odejde osm hráčů a mladší hráči 
je budou muset nahradit. Je velmi důležité zlepšit docházku 
na tréninky, mít motivaci se zlepšovat a  připravit se tak na 

náročnější příští sezonu. Tahouny týmu jsou Ondra Zmeškal 
a  Domča Šimek, kteří nastupují pravidelně i  za starší kluky. 
V tabulce okresního přeboru je tým na 4. místě s bilancí pěti 
výher a čtyř proher, což je 15 bodů a skórem 33:30.
Chtěli bychom hrát aktivní fotbal, mít míč co nejvíce na ko-
pačkách a na hřišti být dominantní naší hrou.  Chceme, aby 
kluky fotbal bavil a vytvořili partu, která bude Vracov repre-
zentovat i nadále, nejenom v dorostu, ale i v mužích. Pokud 
kluci udrží tu partu, chuť na sobě dál pracovat, tak právě oni 
by mohli v budoucnosti vrátit Vracov na pozice, kde bychom 
Vracov v kategorii mužů rádi viděli.
Nakonec bych chtěl hlavně poděkovat vedoucí týmu Jitce 
Chytilové z  Vlkoše, bez které bych nedokázal zorganizovat 
dva týmy dorostu. Dále děkuji všem, kteří mi pomáhají s or-
ganizací pořadatelské služby a působí jako pomezní rozhodčí.

trenér dorostu -  Bronislav Chovanec

Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 TJ Slovan Bzenec 13 11 2 0 67:17 35

2 TJ Slavoj Velké Pavlovice 13 11 0 2 68:19 33

3 Vlkoš/Vracov 13 10 0 3 51:21 30

4 TJ Slavoj Podivín 13 9 0 4 74:25 27

5 FC Lipov 13 8 2 3 45:23 26

6 FK Baník Ratíškovice 13 7 2 4 48:26 23

7 TJ Sokol Hroznová Lhota 13 6 1 6 53:28 19

8 TJ Baník Lužice 13 5 1 7 43:53 16

9 Podluží/Lanžhot 13 4 2 7 31:50 14

10 TJ Sokol Dambořice 13 4 0 9 25:59 12

11 SK Krumvíř 13 3 2 8 29:38 11

12 Lednice/Velké Bílovice 13 3 1 9 27:60 10

13 TJ Slavoj Rohatec 13 2 0 11 27:92 6

14 TJ Kordárna Velká nad Veličkou 13 1 1 11 11:88 4

Dorost A Krajská soutěž sk. C  podzim 2019
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Zhodnocení podzimní části
sezóny 2019/2020

Od příchodu nového trenéra Ivoše Gas-
para jsem si sám osobně hodně sliboval. 
Byl pro mne vždycky technickým hrá-
čem, už v mládežnických kategoriích, kde 
jsem měl možnost s ním hrát. Byl vždyc-
ky kamarád a  nekonfl iktní. On byl ten, 
kdo chtěl hrát fotbal, byl vzorem a hlavně 
na to měl. Ve středu zálohy, tam to uměl. 
A právě proto jsem rád, když přijal moji 
nabídku a vrátil se do Vracova, měl chuť 
nám všem pomoct to tady trochu zkusit 
zvednout. 
Víme všichni dobře, že trenér může chtít 
sebevíc, ale vždycky záleží na přístupu 
hráčů. Jeho příchodem tréninky šly na-
horu a dneska po podzimní části mohu 
s klidem říct, že je to i vidět v tabulce III. 
B třídy. Jsme třetí po podzimu, a  to se 
stejným bodovým skóre jako první Žá-
dovice a druhé Sobůlky. 28 bodů a skóre 
42:11, což svědčí o  tom, že góly dávat 
umíme. Náš třetí nejlepší střelec soutěže 
Lukáš Říha má na svém kontě 14 branek 
a nebýt červené karty v zápase s Věteřo-
vem mohlo to být ještě daleko veselej-
ší. Kdo čte stránky FC VRACOV, ví, že 
tahle červená neměla vůbec být. Za ním 

se šesti góly je Marek Žandovský, hráč 
Osvětiman, který je u nás na roční pře-
stup, a  uvidíme jak pak dál. Další náš 
nejlepší střelec je Vít Říha s  pěti vstře-
lenými góly, který hlavně v  posledních 
zápasech s  přehledem zastoupil bratra, 
jeho výkony možná i zvedla kapitánská 
páska, kterou poslední čtyři zápasy nosí. 
Rozhodli jsme se tak s  trenérem i  pro-
to, že jsme chtěli podpořit aktivitou tým 
a  hlavně něco zkusit změnit k  lepším 
výsledkům. Do boje do jarní části nás 
posílil další ambiciózní hráč ze Bzence 
Denis Ondříšek, který se netají tím, že 
kdyby se postup do Okresu podařil, rád 
by zůstal hráčem Vracova. Aktuálně tvo-
ří tým mužů FC VRACOV: Vít a Lukáš 
Říhovi, Marek Žandovský, Radek Knee, 
Matěj Svoboda, Jakub Nygrýn, Rostislav 
Mlček, Šimon Loprais, Staňa Kadlček, 
Staňa Otepka, Pavel Loprais, Darek Go-
liáš, Pavel Kristoň, Radek Žandovský, 
Pavel Polášek, Denis Ondříšek, Luboš 
Vondryska, Zbyněk Kocůrek a brankáři 
Adam Zálešák, Tomáš Gaspar. Jsou při-
praveni i pro jarní část a  já doufám, že 
nás žádné nečekané překvapení nečeká. 
Ještě bych chtěl, aby se zapojili i  ti hráči 
Vracova, kteří jsou nemocní nebo se jim 
nechce.  Dlouhodobě nemocný je David 

Kaiser a z Dubňan Libor Filipenský, kte-
rý váhá a  zatím sedí doma. Za podzim 
jsme ukázali, jak je každý zápas důležitý, 
jak je důležitá disciplína a přístup každého 
jednotlivého hráče. Náš tým má stabilně 
k  ruce 18 hráčů, doplnit soupisku aktu-
álně nepotřebujeme. S tím, co máme, vy-
stačíme a věřím, že fotbalového umění je 
v každém z kluků dost. 
Naběhat fyzičku přes zimu, možná sou-
středění v  Luhačovicích, to jsou další 
kroky, které nás budou provázet dál. 
Rádi bychom rozšířili náš realizační tým 
u mužů o jednoho asistenta trenéra. Prů-
měrný věk u mužů je 25 let, a kdyby se 
k nám přidal z dorostu ještě Filip Vrážel 
nebo Tomáš Polanský, měli bychom o bu-
doucnost prozatím postaráno. Z  mého 
pohledu máme perspektivní tým. Za po-
slední tři roky u týmu, si troufnu a mohu 
říct, se udělalo pro muže opravdu hod-
ně, aby kluci, co tady chtějí hrát, mohli 
být spokojení. Každý sponzor je vítaný.  
V budoucnu bychom se chtěli opřít také 
o větší podporů fanoušků, těch nechodí 
do Vracova na fotbal tolik, jak bychom 
doopravdy chtěli.  

Radek Zajac 
Vedoucí mužstva mužů

FC VRACOV

Muži  III tř.sk B podzim 2019 Záp. + 0 - Skóre Body
1 Žádovice 11 9 1 1 61:8 28
2 Sobůlky 11 9 1 1 45:13 28
3 FC VRACOV 11 9 1 1 42:11 28
4 Sokol Žeravice 11 6 1 4 41:30 19
5 Bohuslavice 11 5 2 4 29:17 17
6 SK Kostelec 11 5 2 4 24:21 17
7 Sokol Vřesovice 11 4 1 6 23:31 13
8 KOVO Ždánice B 11 4 1 6 25:44 13
9 Sokol Věteřov 11 3 3 5 26:25 12

10 Archlebov 11 1 4 6 14:33 7
11 Slavoj Moravany 11 1 1 9 19:34 4
12 Lovčice 11 1 0 10 4:86 3

Družstvo   Záp. + 0 - Skóre Body
1 Starý Poddvorov 9 7 2 0 61:11 23
2 Vnorovy/KEN 9 7 1 1 48:14 22
3 Hovorany/Nenkovice 9 7 1 1 31:9 22
4 Vlkoš/Vracov B 9 5 0 4 33:30 15
5 Kostelec/Kyjov B 10 3 0 7 34:32 9
6 Ždánice/Lovčice 10 1 1 8 13:65 4
7 FK Milotice 10 0 1 9 6:65 1

Dorost B Okresní přebor podzim 2019
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Tenisový klub Vracov – jeho historie a současnost
Vracovský tenisový klub má za sebou bez-
mála 40letou historii. U zrodu tenisového 
klubu, jehož začátky se odehrávaly v 70. le-
tech na asfaltovém kurtu u Sokolovny, stáli 
Zdeněk Veselovský, Stanislav Šmída, Jaro-
slav Kobza, Pavel Somr, Antonín Martinec, 
Jaroslav Zálešák a  mnozí další. Zejména 
Antonín Martinec byl v  té době hlavní 
organizátor tenisového dění ve Vracově 
a trenér v jedné osobě. Dokázal kolem sebe 
vytvořit tenisový oddíl a přitáhnout nové 
adepty silných ročníků, tzv. Husákových 
dětí. Dospělí v té době hráli okresní a me-
ziokresní přebor a  mladší a  starší žáci se 
účastnili individuálních turnajů na okresní 
a  krajské úrovni i  soutěží družstev. V  80. 
letech přibyl na hřišti u  Sokolovny další 
asfaltový kurt a tréninková stěna a oddíl se 
postupně rozrůstal. Žáci hráli pravidelně 
soutěže družstev a vybraní jedinci se účast-
nili i turnajů v našem regionu.
Velkým předělem v rozvoji klubu byla ke 
konci 80. let výstavba čtyř antukových 
kurtů v  areálu fotbalového hřiště. Pře-
sun z asfaltu na antuku znamenal výraz-
ný kvalitativní posun v přípravě mládeže 
i  dospělých. Vše v  té době probíhalo na 
dobrovolnické činnosti členů oddílu, rodi-
čů a přátel, i samotných dětí za výrazného 
přispění města. 
V 90. letech se tenisový klub začlenil pod 
TJ Sokol Vracov. Generace zakládajících 
členů oddílu se postupně stala tenisovými 
trenéry na dobrovolnické bázi a zejména 
Stanislav Šmída a  Zdeněk Veselovský se 
v té době snažili o přísun nových zájemců 
a talentů bílého sportu. Organizovali čin-
nost žákovských družstev, místní turnaje 
dětí i  dospělých a  koordinovali veškeré 
aktivity kolem tenisového oddílu.
V dnešní době se Tenisový oddíl Vracov 
vyčlenil, stejně jako vracovský fotbalový 
klub, z  řad Sokola a  je samostatnou or-
ganizací. Kurty jsou ve vlastnictví města 
Vracova, které každoročně přispívá na 
činnost klubu, přičemž členové klubu se 
starají zejména na jaře o úpravu a přípra-
vu kurtů před sezónou a  pořádají pravi-
delné brigády. Tímto se daří klubu udržet 
kvalitu kurtů na solidní úrovní tak, aby se 
zde mohly pořádat místní turnaje i soutě-
že družstev. Velkým defi citem je absence 
vlastního zázemí v podobě klubovny, ša-
ten a odpovídajícího sociálního zařízení. 
Vracovský tenisový klub má nyní 41 členů 
a  zejména 52 zaregistrovaných dětí, což 
je na velikost Vracova velmi solidní po-
čet. V  letošním roce se soutěže družstev 
mladšího žactva 3. třídy pod Českým teni-
sovým svazem zúčastnili A. Hadamík, L. 
Lukáš, D. Šimek, K. Magulák, P. Novák, L. 

Marek, z děvčat pak I. Marková, B. Chro-
má a V. Machová. Hned při své první účas-
ti v této soutěži družstvo 3x vyhrálo a 4x 
prohrálo a skončilo na solidním 6. místě.   
M. Lukáš a O. Sedlák hostovali za Vnorovy 
v soutěži družstev baby tenisu, jež také po-
řádá Český tenisový svaz a podařilo se jim 
5x zvítězit a prohráli pouze jednou s vítě-
zem skupiny Starým Městem. Zároveň se 
někteří z chlapců zúčastnili a sbírali zku-
šenosti na individuálních turnajích v  ji-
homoravském kraji. Vzhledem k tomu, že 
většina z nich patří ve svých věkových ka-
tegoriích k nejmladším účastníkům těchto 
turnajů, vypadávali naši svěřenci v  prv-
ních kolech. Tak tomu bylo na turnajích 

v  Kyjově, Břeclavi i  Havířově, kterých se 
zúčastnili L. Lukáš, D. Šimek, K. Magulák 
a P. Novák. Několik let již naše děti trénují 
pod dohledem trenérů Jakuba Maguláka 
a Stanislava Šmídy. Někteří mladí tenisté 
trénují 2x týdně, někteří 3x týdně, dle je-
jich možností a zájmu. To se samozřejmě 
pak projevuje dlouhodobě v jejich herních 
výsledcích. Přestože jsme venkovský klub, 
tak při rozhovorech s trenéry z renomova-
ných klubů jsme slyšeli slova uznání nad 
stylem hry a  lehkou závist nad počtem 
dětí, které v  našem klubu trénují. Naši 
oba trenéři pracují velmi aktivně se svými 
svěřenci i o víkendech a nad rámec svých 
běžných povinností, pravidelně se účastní 
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i  individuálních turnajů svých svěřenců. 
Jakub Magulák pak během letošního roku 
dokončil studium druhé trenérské třídy, 
což skýtá předpoklady ve zkvalitnění jeho 
trenérské činnosti.     
Družstvo mužů se pravidelně účastní Slo-
vácké tenisové ligy. V  roce 2019 se této 
soutěže zúčastnilo celkem šest družstev 
z blízkého okolí, a to: Dubňany, Veselí nad 
Moravou, Dolní Bojanovice, Kyjov, Stráž-
nice, Vracov. Naši muži odehráli pět utká-
ní, z toho 3x prohráli a 2x vyhráli. V ko-
nečném pořadí se umístili na 4. místě. Za 
Vracov se soutěže STL 2019 účastnili tito 
členové klubu: Petr Lukeš, Dominik Lu-
keš, Petr Velecký, Michal Straka, Dušan 
Pres, Radek Pres, Ondřej Lejsal a  Marek 
Goliáš.
Tenisový oddíl Vracov pořádal na podzim 
i  dva tradiční tenisové turnaje dospělých 
ve dvouhře a čtyřhře pod záštitou starosty 
města p. Repíka. Oba turnaje se velmi vy-
dařily a vítězové obdrželi hodnotné ceny. 
V budoucnu by se chtěl oddíl zamě-
řit na výchovu tenisových nadějí, 
zejména zkvalitnit tenisovou přípra-
vu v zimním období. Tomu by měla 
pomoci slíbená podpora města, kdy 
naši malí tenisté se budou poprvé 
moci v zimním období připravovat 
2 – 3x týdně v tenisové hale v Kyjo-
vě, což v minulosti nebylo. Zároveň 
budou 1 – 2x týdně ve vracovské so-
kolovně probíhat tréninky v  rámci 
fyzické a  pohybové přípravy. Tyto 
zlepšené podmínky by měly přispět 
v nové sezóně k lepší připravenosti 

našich malých tenistů v  individuálních 
turnajích i soutěžích družstev. V minulos-
ti se stávalo, že zejména po zimě děti z ji-
ných oddílů, které měly možnost trénovat 
v  tenisových halách, od našich svěřenců 
výkonnostně odskočily, což se projevilo 
na výsledcích z jarních zápasů. 
Celá zimní příprava je koncipována tak, 
aby se v roce 2020 mohla do soutěží po-
řádaných Českým tenisovým svazem při-
hlásit již dvě družstva žáků, mužstvo baby 
tenisu a zvažovaná je i soutěž družstev do-
spělých, která je limitovaná získáním ales-
poň dvou tenistek na hostování.
V příštím roce by se výbor tenisového klu-
bu chtěl také zaměřit na zkvalitnění vlast-
ního zázemí. Jednáme o dotacích i dalších 
fi nanční podpoře se stávajícími i novými 
sponzory pro náš klub. Případné fi nanční 
prostředky by měly jít na opravu trénin-
kové stěny a  revitalizaci kurtů. Přáním 
je také vybudování pátého kurtu s  mož-
ností zavlažování zejména pro začínající 

Ve Vracově máme mistryni světa 

děti a jeho oplocení. Zbožným přáním do 
budoucna pak zůstává osvětlení dvou an-
tukových kurtů a vybudování vlastní klu-
bovny. O tomto všem jednáme se zástupci 
města, kteří bedlivě sledují činnost klubu 
a snaží se našim plánům dát zelenou. Vy-
členění stavebních a  opravárenských ka-
pacit na některé dílčí práce a úpravy spoje-
né s činností klubu jsou velkou podporou, 
za kterou vedení města děkujeme.
Vzhledem k  počtu členů klubu i  trénu-
jících dětí je nutností neustále pracovat 
s  myšlenkou rozšíření tréninkové zá-
kladny pro letní i zimní období. Proto je 
z dlouhodobého hlediska nutné uvažovat 
o  rozšíření kurtů a  o  vlastní nafukovací 
demontovatelné hale nad dvěma antuko-
vými kurty, která by sloužila v  zimním 
období pro přípravu dětí, členů klubu 
i rekreantů. 

 Mgr. Lukáš Lukáš 
člen výboru 

Tenisového klubu Vracov

MagdalénaTrtíková, 15letá studentka Klvaňova gymnázia, zopako-
vala úspěch z roku 2017 a následně obhájila na světovém šampionátu 
v  Kuala Lumpur v  Malajsii titul mistryně světa v  karate stylu Go-
ju-ryu , kde opět vybojovala zlatou medaili v kata individual a také 
bronzovou medaili v kumite team. 
V prosinci 2018 opět získala - obhájila titul mistryně České republiky 
karate všech stylů. V roce 2018 se účastnila ME v goju - ryu v Portu-
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galsku, dovezla bronzovou medaili. Letos byla vybrána a zařazena 
do Brněnského centra sportovních nadějí za Jihomoravský kraj. 
V květnu obhájila titul mistryně České republiky v kata styl goju 
- ryu. V srpnu 2019 se zúčastnila semináře v karate v Japonsku na
Okinawě přímo u Mistra Sakumoty, kde trénovala s nejlepšími 
karatisty světa. 

Letos díky úspěchům v několika závodech ve světové lize karate, 
kterých se také zúčastnila, poskočila na 32. místo v TOP 50 světo-
vého žebříčku karate všech stylů. Pouze dvěma ženám se to v his-
torii ČR podařilo. První ženou je její současná trenérka Mgr. Ve-
ronika Mišková na  19. místě, druhou je Magda na 32. místě.   

Přejeme hodně úspěchů!

Bruslící bloky kluziště 2019-2020
Bruslení probíhá v blocích dlouhých 90 minut.

bruslení údržba bruslení údržba bruslení údržba bruslení údržba bruslení údržba bruslení údržba
9.00    

10.30
10.30  
11.00

11.00  
12.30

12.30  
13.00

13.00    
14.30

14.30  
15.00

15.00  
16.30

16.30  
17.00

17.00  
18.30

18.30   
19.00

19.00  
20.30

20.30  
21.00

PO školy školy veřejnost veřejnost veřejnost Pronájem  
Vávra

ÚT školy školy veřejnost veřejnost veřejnost Pronájem 
Říha

ST školy školy veřejnost veřejnost veřejnost Pronájem 
veřejnost

ČT školy školy veřejnost veřejnost veřejnost Pronájem 
Matocha

PÁ školy školy veřejnost veřejnost veřejnost Pronájem 
Vrážel

bruslení údržba bruslení údržba bruslení údržba bruslení údržba bruslení údržba bruslení údržba
9.00    

10.30
10.30  
11.00

11.00  
12.30

12.30  
13.00

13.00    
14.30

14.30  
15.00

15.00  
16.30

16.30  
17.00

17.00  
18.30

18.30   
19.00

19.00  
20.30

20.30  
21.00

SO Prnájem    
Koudela veřejnost veřejnost veřejnost veřejnost Pronájem 

Ondráček

NE
FC 

Vracov 
pronájem

veřejnost veřejnost veřejnost veřejnost Pronájem 
Polách

Provozovatel si vyhrazuje: začátek bruslícího bloku může být posunut při delší době údržby ledové plochy.
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Alois Kaňkovský: „Máme skvělý tým.“
Alois Kaňkovský z rozvětveného cyklistického rodu je aktuál-
ně českou sprinterskou jedničkou na silnici. Tím, kdo za po-
sledních pět let zajišťuje svému týmu, který se nově jmenuje 
Elkov-Kasper, značný počet vítězství, která jsou zase důležitá 
pro zisk UCI bodů a  možnost zajistit si kvalitnější závodní 
program. A  ani ve svých 36 letech neplánuje konec kariéry. 
Protože ho cyklistika neuvěřitelně baví.

Lojzo, žiješ ve Vracově, všude samý vinohrad. Jaká byla tvo-
je úroda?
Za barákem máme 27 hlav a děcka to stačí sníst. Od tchána 
jsem dostal podíl ve sklepě, ale zatím tam nic moc nemám. 
Není čas. Až skončím s cyklistikou, tak možná. 

Proč si neřekneš o nominaci na cyklokros do Koksijde, když 
máš za barákem Váté písky, tedy moravskou Saharu?
Cyklokros ne. Ale na trénink na bajku je to dobrý. Hodně su-
cho, tvrdé podloží, v písku to táhne. Jde to pěkně do nohou. 

Patříš mezi silničáře, kteří se hodně připravují v přechod-
ném období právě na bajku.
Bajk mi přes zimu víc sedí. Je to dobré i na techniku. Jezdím 
celou zimu. Dobré na vytrvalost. Denně jezdím tak mezi pěti 
a šesti hodinami. Jsme tady na jihu, tak to jde. Na rozdíl třeba 
od Jeseníků či Krkonoš, kde žijí jiní kluci z týmu. 

Oni už v těchto dnech trénují v Calpe. A ty stále doma.
Oni tam jezdí vždycky tak o  deset dnů dřív, protože u  nich 
doma moc trénovat nejde. My s  Honzou Bártou, který žije 
kousek ode mě v Kyjově, trénujeme doma a za klukama od-
jíždíme později. Mně to vyhovuje, dělám i doplňkové sporty, 
fl orbal, posilovna. Jen teď po úraze nemůžu na hokej, což mi 
dost vadí, ale nedá se nic dělat, bylo by to dost velké riziko. 

Je to i tím, že s Honzou už jste starší a máte rodiny?
Taky, ale vedení ví, že se za ty roky umíme dobře připravit 
i v domácích podmínkách. Pro mě je to i určitá výzva, že za-
tímco se kluci připravují v teple, já to dokážu i doma. 

Ale do Calpe jedeš?
Na povinná soustředění musím a  nevadí mi to. Odlétám 3. 
prosince na přibližně 14 dnů. 

Vy pak jedete do Calpe ještě jednou.
Je to tak a  pak hned navazujeme Chorvatskem, kde už pak 
máme první závody. To je poslední roky podobné. 

Zmínil jsi zranění. Vypadalo to, že ses dal do rehabilitace 
s pořádnou vervou.
Právě že ne, hodně lidí včetně doktora mě varovalo, takže jsem 
se spíš brzdil, abych to neuspěchal. Jenže asi jsem po tatíkovi 
vyfasoval dobrý základ, protože to šlo nad očekávání rychle. 
I zdravotní sestry, které jsem měl k dispozici, nechápaly. Prý 
se mi to hojilo 3-4x rychleji než běžnému smrtelníkovi. Tělo 
mě prostě podrželo. Už po třech týdnech jsem seděl na kole. 

Přemýšlíš o kariéře v dlouhodobějším horizontu?
Právě teď po úrazu už to beru z roku na rok. My měli sezónu 
brutálně našlapanou. Já se v Maďarsku cítil opravdu skvěle, vše 
směřovalo k mistrovství republiky. A pak tohle a sezóna pryč. 

Předpokládám, že se to stalo, protože jsi blbnul.
Právě že ne. Kdyby jo, pak řeknu, to máš za to. Jenže nic 
takového. Udělal jsem asi chybu, šáhnul jsem na předek, byl 
tam štěrk nebo něco na silnici, ale nic dramatického. Já nor-
málně moc nepadám. Ani ve špurtu nejdu „přes mrtvoly“. 
Ale asi to tak mělo být. 

Do úrazu jsi stihl vyhrát sedm závodů UCI. Jaké máš am-
bice na příští rok?
Zase ty nejvyšší, to znamená vyhrát co nejvíc závodů. My 
máme skvělý tým, táhneme za jeden provaz, výborné vede-
ní, skvělou podporu od Olympu, Centra sportu minister-
stva vnitra. Cyklistika mě pořád hrozně baví. Je radost živit 
se tím, co tě baví. 

Na sociálních sítích i  během závodů působíš hodně ex-
centricky.  Během našeho rozhovoru to ale nepotvrzuješ.
Jak mě cyklistika baví, tak na závodech dělám i  blbosti. 
Taky jsem s mladými kluky a to má taky vliv. Leckdy, když 
přijedu domů, mě manželka z legrace napomíná: „Brzdi, už 
seš doma“. 

Hodně s tebou blbnul Pepa Černý. Jak se teď má?
S  Blekem jsme pořád v  kontaktu. No, je výš, větší odpo-
vědnost, větší tlak, takových jako on je tam hodně, mys-
lím z pohledu výkonosti, musí se hodně snažit. Je to dřina. 
Trpí. Dali mu čas na adaptaci, ale příští rok už to bude jinak. 
Budou na něj náročnější. Přeju mu, aby prodal to kvantum 
najetých kilometrů. 

Opět chcete být mezi třemi nejlepšími v kontinentálních 
týmech?
Chceme. Máme potom kvalitnější program. Doufám, že to 
vyjde i  letos. Teď se to bude přepočítávat. Céčkům (pozn. 
CCC Development Team), která byla před námi, odešlo 
několik lidí do hlavního týmu, takže doufám, že do troj-
ky budeme. My na rozdíl od největších konkurentů tím, že 
je nás oproti nim málo, jezdíme jen jeden program a to je 
hendikep. Přesto už jsme to tři roky po sobě dokázali. Je to 
náročný, ale máme super tým. 
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Najdou se lidi, co si stěžují, že ničíte svou převahou domácí zá-
vody. Zvláště pak je to v centru pozornosti na mistrovství re-
publiky. To se pak nechají slyšet i někteří kluci z World Tour.
Jsou to vždycky emoce. Poražený hledá příčiny. Pro nás je mist-
rák jeden z hlavních vrcholů, na který se speciálně připravujeme, 
na rozdíl od kluků z World Tour. Taky si někdy myslí, že jsou 
o hodně lepší než my, ale tak to není. I my se umíme připravit, 
i my máme srovnatelnou výkonnost. V naší situaci by se chovali 
úplně stejně. A oni tak i jezdí zase ve svých závodech v obdob-
ných situacích. To bych moc neřešil. 

S tebou už bude vždy spjat titul mistra světa na dráze. Stýská se ti?
Ale i stýská. Jenže to nejde dost dobře kombinovat. Občas mám 
tendenci zkusit něco v Prostějově, ale protože jde všude o body 
do žebříčků, které zajišťují místa na vybraných závodech a akcích, 
tak je to vyšponované a dochází k docela dramatickým pádům. 
A to naše vedení samozřejmě nevidí rádo. Tak jsem si alespoň 
pořídil festku a na ní trénuju. Nutí tě to jet frekvenčně, šlapat do 
kruhu a ne do čtverce, jak to dělá řada silničářů. 

Vladimír Vávra mi nedávno řekl, že na Slovensku jsi doslova 
zmrznul, protože máš minimum podkožního tuku.
Mám asi 2%. Takže na zimu a zvláště v kombinaci s deštěm dost tr-
pím. Zmrznou mi ruce, nedokážu se najíst, přestávám řadit. A jak-
mile přijedeme do kopce, totálně mi tuhnou nohy. Takže když jsem 
na Štrbském Plese zmoknul a byla hrozná zima, tak jsem vlezl do 
auta. Nerad, protože to dělám výjimečně. Na Slovensku po dlou-
hodobějším výpadku po úrazu nešlo v mém případě až tak o výsle-
dek, jako o najetí závodních kilometrů jako základ do další sezóny. 

Přitom trénuješ doma v zimě.
Tady na jižní Moravě to celkem jde. Vyjíždím pravidelně ráno v osm. 
Snažím se tím i adaptovat na zimu. A taky se vrátím kolem jedné 
dvou po obědě a mám před sebou ještě kus dne, který se dá využít. 

Asi se taky přizpůsobuješ rodině?
To ani ne. Žena vstává do práce, dcera do školy. Vstanu s  nimi 
v šest, společně se nasnídáme. Já si dám ještě kafe a vyrážím. 

Děkuju. Přeju dobré zdraví, neutuchající chuť do cyklistiky 
a hodně vítězných spurtů.

Jiří Vlasák,
 foto: Cycling Photography,Jan Brychta, Alois Kaňkovský

zdroj: https://www.roadcycling.cz/
clanek/alois-kankovsky-mame-skvely-tym

Kluziště Vracov
provozní doba během vánočních svátků 2019

24.12.2019   9.00 – 13.00 hod.
25.12.2019 zavřeno
26.12.2019   9.00 – 17.00 hod.

27.12.2019   9.00 – 18.30 hod. veřejnost
19.00 – 20.30 hod. pronájem

28.12.2019
  9.00 – 10.30 hod. pronájem
 11.00 – 18.30  hod. veřejnost
 19.00 – 20.30 hod. pronájem

29.12.2019
  9.00 – 10.30 hod. FC Vracov
11.00 – 18.30 hod. veřejnost
19.00 – 20.30 hod. pronájem

30.12.2019   9.30 – 18.30 hod. veřejnost
19.00 – 20.30 hod. pronájem

31.12.2019   9.00 – 13.00 hod.
1.1.2020 zavřeno
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Vracovské hody 2019


